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Oameni ai.muncii din agricultură! Orice în- 
tîrziere în executarea lucrărilor de recoltat și treieriș 
aduce pagube mari, micșorează producția la hectar.

Să mobilizăm toate forțele și mijloacele pentru 
strîngerea recoltei la timp și fără pierderi!

nsa

Să îmbunătățim calitatea produselor
din industria de stat și cooperatistă
Lupta pentru respectarea indicilor ca

litativi ai produselor, pentru micșorarea 
p nă la eliminare a rebuturilor, ca și 
pentru îmbunătățirea continuă a calității 
produselor, constituie o obligație a tutu
ror colectivelor întreprinderilor indus
triale de stat și cooperatiste.

Succesele obținute în acest domeniu 
consolidează prestigiul ca și situația eco
nomică a întreprinderilor industriale. A- 
ceasta, deoarece, calitatea corespunză
toare a produselor are repercusiuni favo
rabile asupra multor aspecte din viața 
întreprinderilor, după cum nerespectarea 
calității indicate dăunează în egală mă
sură celor ce produc cît și celor ce pri
mesc bunurile respective. Viteza de rota
ție a mijloacelor circulante, rentabilita
tea întreprinderii, eliminarea solicitării de 
credite și deci plata dobînzilor, volumul 
fondului premial, ca și alte probleme im
portante, sînt condiționate în însemnată 
măsură de faptul dacă întreprinderile in
dustriale fabrică produse de’ bună sau 
proastă calitate.

Ințelegînd acest lucru, majoritatea co
lectivelor de muncă ale întreprinderilor 
industriale au obținut și obțin zi de zi 
noi succese în această direcție. Este su
ficient, de pildă, să arătăm exemplul tur
nătoriei de la uzinele „Clement Gott
wald", care a reușit, datorită străduințe
lor colectivului său de muncă, a. spiritu
lui său inovator, să reducă procentul de 
rebuturi la turnarea tălpilor de la mașini 
electrice, de la aproape 50 lă sută pînă la 
mai puțin de 4 la sută. Exemple la fel de 
concludente pot fi date din toate ramurile 
industriei noastre, din industria metalur
gică, în care lupta pentru „marca fa
bricii" a devenit o preocupare de seamă 
a muncitorilor, tehnicienilor și ingineri
lor din industria ușoară — cum ar fi fa
brica de tricotaje „Tînăra gardă" —, și 
din industria locală — întreprinderea de 
interes local „Drum nou" din Capitală"
—, în care metodele avansate de lucru, 
tehnologia îmbunătățită, nivelul de con
știință din ce în ce mai ridicat al cadre
lor, au determinat obținerea unor însem
nate succese pe linia îmbunătățirii calită
ții produselor.

Cu toate realizările obținute, mai
există încă tendința 
orice chip" cantități 
mărfuri, neglijînd 
al acestora. Mai

de a produce „cu 
cît mai mari de 
aspectul calitativ 
sînt directori de

întreprinderi, ingineri, tehnicieni și chiar 
controlori de calitate, care consideră, în 
mod inadmisibil, că este permis unei în
treprinderi de stat sau cooperatiste să 
dea produse necorespunzătoare indicații
lor prevăzute in caietele de sarcini, în 
stas-urile respective. Faptul că uneori 
uzi iele metalurgice-din Reșița au trimis 
semifabricate necorespunzătoare, cu poro-
zităti ori alte neglijente în fabricație 
unor întreprinderi prelucrătoare, a cau
zat grave neajunsuri întreprinderilor res
pective, provocindu-le rebuturi, goluri în 
producție și deci pagube bănești. Aseme
nea atitudini sînt inadmisibile. Lipsa de 
răspundere atît a celor ce trimit semifa
bricate necorespunzătoare calitativ cît și 
a celor ce recepționează cu ușurință, 
trebuie combătută cu asprime.

Problema calității are o importanță 
deosebită și îri ceea ce privește produc

ția bunurilor de larg consum. Oame
nii muncii din țara noastră pretind 
și au dreptul să pretindă ca mărfurile 
produse de industria de stat și coopera
tistă să fie de calitate corespunzătoare. 
Această sporire a exigenței cumpărăto
rilor și implicit a. recepționerilor unități
lor de desfacere a mărfurilor, se vădește 
clar din faptul că nimeni nu vrea să 
cumpere produse de proastă calitate și 
drept urmare, acestea rămîn stocate în 
magazii, blocîndu-se fonduri, creîndu-se 
greutăți financiare întreprinderilor produ
cătoare.

Din păcate, mai sînt unele întreprin
deri cum ar fi fabrica „Metalica“-Bucu- 
rești și „Flacăra“-Ploești, din cadrul Mi
nisterului Industriei Metalurgice și Cons
trucțiilor de Mașini, fabrica „Ideal“-Me- 
diaș din cadrul Ministerului Industriei 
Ușoare, sau cooperativa „Ecaterina 
Varga“-Arad din cadrul UCECOM, care 
nesocotesc uneori cerințele cumpărători
lor și trimit unităților comerciale unele 
mărfuri cu defecte, neîngrijit executate.

Oamenilor muncii trebuie să li se dea 
numai produse de bună calitate iar pen
tru aceasta în toate este necesară insti
tuirea unui sever control calitativ. Orice 
abatere de la indicii calitativi stabiliți 
duce la refuzarea produselor, la rebuta- 
rea lor, sau la alterare, provOcînd astfel 
grave greutăți întreprinderii producă
toare cît și celei ce recepționează fără a- 
tenție respectivele produse, duce la ne
respectarea contractelor economice și 
deci la suportarea sancțiunilor cuvenite.

Obținerea unei producții de calitate 
superioară trebuie să stea în centrul 
atenției conducerilor de întreprinderi in
dustriale de stat și cooperatiste, stimu- 
lîndu-se pe toate căile fruntașii în lupta 
pentru calitate. Este necesar , să se acorde 
premii excepționale celor ,ce depășesc 
planul din punct de vedere al calității și 
să fie considerată ca abatere de la dis
ciplina de plan nerealizarea indicilor 
calitativi.

Ministerele și conducerile de întreprin
deri au datoria să caute cele mai potrivite 
mijloace pentru a obține o producție de 
un nivel calitativ din ce în ce mai ridi
cat, luînd în acest scop măsurile tehnieo- 
organizatorice necesare, folosind chibzuit 
utilajul existent, introducînd tehnologia 
cea mai avansată, stimulînd și ridicînd 
rolul maiștrilor în producție, organizînd 
schimburi de experiență ori de cîte ori 
într-o unitate sau un sector se obțin re
zultate bune.

O deosebită atenție trebuie dată recep- 
ționării materiilor prime și auxiliare, 
controlului calității între fazele procesu
lui de producție, verificării temeinice a 
fiecărui produs înainte de a fi dat pro
ducției în serie, eliminării lucrului în 
asalt, care aduce mari greutăți luptei 
pentru calitate.

Acțiunea patriotică de mare însemnă
tate, pornită de colectivele unor între
prinderi industriale din regiunea Stalin 
și îmbrățișată de colectivele majorității 
întreprinderilor din țară, pentru mărirea 
acumulărilor socialiste peste plan, tre
buie să fie sprijinită de o luptă dîrză 
pentru îmbunătățirea neîncetată a cali
tății produselor.

in întîmpinarea Festivalului
★ ★

Un tren de cărbuni peste plan
PETROȘANI (de 

la corespondentul 
nostru). — La în
ceputul lunii iulie, 
tinerii mineri ai 
Văii Jiului au por
nit o entuziastă în
trecere in cinstea 
Festivalului de la 
Varșovia, în cadrul 
căreia s-au angajat 
Să extragă pînă la

I august 3.003 tone de cărbuni peste 
sarcinile de plan. Zilele care au trecut de la 
luarea angajamentului au fost zile de muncă 
pline de succese.

în prima decadă a lunii iulie, tinerii mi
nei i din abatajul condus de brigadierul Szi- 
lay Ion de la mina Petriia au extras 262 i

tone de cărbuni peste plan. Peste 100 tone 
de cărbuni in plus au dat și brigăzile de 
tineret conduse de Csibi Emeric, Pitea Ion 
de la mina Vulcan. Bratoveanu Gheorghe 
de la mina Lonea și multe altele.

In seara zilei de 11 iulie tinerii mineri 
au sărbătorit primele lor succese importan
te în lupta pentru îndeplinirea angajamen
telor luate. In gara Petroșani a fost format 
primul tren de cărbuni extrași peste plan 
de brigăzile de tineret. în cinstea Festivalu
lui.

împodobit cu flori și lozinci, în aplauzele 
celor prezenți, trenul care purta peste 1.000 
tone de cărbuni, a luat drumul fabricilor 
și uzinelor patriei, vestind că tinerii mi
neri din Valea Jiului știu să-și respecte cu- 
vtntul.

Tinerii își aleg delegații

CLUJ (de la corespondentul nostru). — 
Intr-o atmosferă entuziastă s-au desfășurat 
în orașul Cluj adunările deschise de U.TM. 
în scopul alegerii de delegați pentru cel 
de-al V-!ea Festival Mondial al Tinerelului 
și Studenților. La uzinele „lanoș Herbac" 
tinerii au piopus ca delegată pe I.eana 
Molnar, muncitoare din secția cusătorie nr. 
1. Ileana Molnâr este una din cele mai bune 
muncitoare din secție, fapt pentru care a 
fost ridicată in munca de ajutor de maistru

Cu aceiași însuflețire au fost aleși și

alți delegați pentru Festival. Acești dele
gați sînt Liviu Văcaru, student fruntaș la 
învățătură de la Universitatea „Victor 
Babeș", Evghenia Bejan, studentă în anul 
5 de la Institutul de Artă Plastică, Ion 
Andreescu,. care a executat diferite modele 
de imprimeuri cu subiecte legate de Fes
tival, poetul Ion Brad, E'ena Szigheie, s'.u- 
den'.ă frun'iașă de la Institutul Medico-Far- 
maceutic, Iosif Lucia, medic la Policlinica 
Studen'ească și Liviu Archiudean. secretar 
al comitetului regional U.T.M.-Cluj.

Conferința de presă de la Kremlin
a delegației guvernamentale sovietice la Conferința de la Geneva

MOSCOVA 15 (Agerpres). — TASS trans
mite: La 15 iulie a avut loc la Kremlin o 
conferință de presă a delegației guverna
mentale sovietice care pleacă la Geneva

pentru a lua parte la conferința șefilor gu
vernelor celor patru puteri. La conferința 
de presă au fost de față numeroși reprezen
tanți ai presei sovietice și străine.

Conducătorul delegației sovietice, N. A. 
Bulganin, a dat citire în fața reprezentan
ților presei unei declarații a delegației gu
vernamentale înaintea plecării acesteia la

Geneva. La conferința de presă au participat 
N. S. Hrușciov, V. M. Molotov, G. K. Jukov 

! și A. A. Gromiko.

Declarația delegației guvernamentale a Uniunii Sovietice 
făcută reprezentanților presei inainte de plecarea la Geneva

Delegația guvernamentală sovietică pleacă la Geneva pentru a discuta sincer 
cu celelalte mari puteri cele mai importante probleme internaționale, pentru a găsi 
un limbaj comun, pentru a obține prin eforturi comune slăbirea încordării interna
ționale și întărirea încrederii în relațiile dintre state.

Năzuința cea mai fierbinte a tuturor popoarelor este năzuința spre pace. Și 
aceasta este lesne de înțeles. Primul și al doilea război mondial au adus omenirii 
victime nenumărate. In prezent, politica „războiului rece", bugetele de război 
umflate și cursa înarmărilor aruncă pe umerii maselor muncitoare poveri uriașe, 
dau naștere la îngrijorare și teamă pentru viitor. Oamenii pot respira ușurați 
numai atunci cînd sînt siguri de z’ua de mîine și știu ferm că ei și copiii lor nu 
sînt amenințați de monstruoasele urgii ale războiului, că ei pot trăi și munci în 
liniște.

In Occident se vorbește adesea despre primejdia care ar porni, chipurile, din 
partea Uniunii Sovlet ce. Sub acest pretext se înjghebează blocuri militare, se 
creează baze militare în jurul țării noastre. Noi n-am intenționat nici odată și 
nici nu intenționăm să atacăm pe cineva, deoarece aceasta este în contradicție cu 
principiile noastre, cu polit ca noastră consecventă de pace. Dar, în fața pregătiri
lor de război ale altor state, tireșie că noi nu putem să nu luăm măsuri pentru 
asigurarea securit ții țării noastre. Noi avem o armată și după părerea noastră 
o armată foarte bună, înzestrată cu toată tehnica necesară.

Noi însă n am vrut și nu vrem război și considerăm ca o datorie sfîntă a noas
tră să depunem toate eforturile pentru ca în locul actualei încordări în relațiile 
internaționale să se statornicească o atmosferă de încredere, înțelegere reciprocă și 
colaborare concretă. Aceasta ar permite statelor ca fondurile uriașe care se chel
tuiesc în prezent pentru înarmare să fie folosite spre binele popoarelor, pentru 
construcția de locuințe, școli, uzine, fabrici, centrale electrice, pentru dezvoltarea 
științei și culturii.

O mare victorie a cauzei păcii ar fi crearea în Europa a unui sistem de securi
tate colectivă la care să pa ticipe și alte state. Sîntem profund convinși de un 
lucru real: popoarele Europei pot trăi în pace și prietenie fără să se teamă unul 
de altul.

Uneori ai prilejui să auzi că rezolvarea pașnică a problemelor litigioase ale 
vieții internaționale este împiedicată de deosebirea dintre regimurile sociale și poli
tice a|e uncr sau altor țări. Dar, orînduirea socială și de stat este o chestiune in
ternă a poporului fiecărei țări. S-ar putea ca anumitor personalități din străină
tate să nu le fie pe plac multe din rînduielile noastre, după cum s-ar putea ca 
nici nouă să nu ne placă multe din cele ce există la ei. Dar de ce deosebirea în 
ceea ce privește orînduirea socială și de stat trebuie să împiedice popoarele să tră
iască în pace, să se respecte și să dezvolte comerțul și legăturile culturale spre 
folosul lor reciproc ?

Unii consideră că capita'ismul este mai bun decît socialismul. Noi sintem con
vinși de contrariul. Această dispută nu poate fi soluționată prin forță, .cu ajutorul 
războiului. Fiecare să-și dovedească dreptatea în cadrul unei întreceri economice 
pașnice.

In lume există multe probleme nesoluționate, litigioase. Ele vor exista și de 
acum înainte. Așa-i viața. Dar noi putem și trebuie să discutăm aceste probleme 
cu răbdare și în mod loial, în jurul mesei rotunde, să le găsim o soluție pașnică. 
Se spune că pînă și o pace rea este de preferat unei certe bune. Or, dacă vom 
depune toate eforturile și vom obține nu o pace rea, ci o pace bună, adevărată* 
milioane de oameni din toate țările vor respira ușurați. Ei vor fi salvați de teama 
primejdiei unui nou război, vor putea trăi și munci în liniște și cu încredere și 
această liniște și încredere vor deveni un bun trainic nu numai al generației noas
tre ci și a] generații'or viitoare.

lată, pentru aceas'a mergem la Geneva.
Ar fi naiv să se creadă că la această conferință vom putea soluționa toate pro

blemele internaționale complicate. Dar, dacă toți participanții la conferință vor 
manifesta bună vo’nță și se vor strădui în mod sincer să ajungă la o înțelegere, 
noi vom putea găsi fără îndoială un limbaj comun, vom putea trasa căile reale 
pentru soluționarea eficace a celor mai importante probleme de care depind pacea 
și bunăstarea popoarelor.

Fără îndo'aiă că realizarea țelurilor nobile care stau în fața conferinței va 
cere mari eforturi. Delegația sovietică declară că în ce o privește, va depune ase
menea eforturi. Sperăm că aceasta o vor face și ceilalți participant la conferință.

------------------- I------------------------------------------------------------  ★ ★ ★ ——-----------------------------------------------------------------------------

FIECARE ZI SA FIE FOLOSITA DIN PLIN 
PENTRU GRĂBIREA SECERIȘULUI ȘI TREIERIȘULUI

Fruntașul satului
TG. MUREȘ (de la cores

pondentul nostru). — In ulti
ma vreme nu era zi în care 
Francisc Szasz din satul Tîmpa, 
să nu fi dat pe la ogorul său 
însămînțat cu orz de toamnă. 
Cei drept, la vîrsta lui, om de 
67 ani, rju-i prea veneau la so
coteală drumurile acestea. Dar 
inima încă tînără, îl îndemna să 
nu se dea bătut. In primăvară 
a fost printre cei dintîi care au 
terminat arăturile și semănatul, 
iar mai apoi și prășitul culturi
lor. Toate lucrările ie-a făcut la 
timp și de cîte ori a fost nevoie 
și toate după metode agroteh
nice înaintate.

Cotele către stat și le-a achi
tat la timp. Și acum cînd se a- 
propie vremea culesului recol
tei, să rămînă printre ultimii ?

A început secerișul
ORAȘUL STALIN (de la co

respondentul nostru). — Pe o- 
goarele regiunii Stalin culturile 
de păioase au început să dea î;i 
pîrgă. Urmînd sfaturile ingine
rilor și tehnicienilor agronomi, 
oamenii muncii din numeroase 
comune au trecut la recoltat

Pînă acum au început seceri
șul membrii gospodăriilor agri-

Mai mare rușinea. Așa se face 
că lui Francisc Szasz nu i-a 
scăpat ziua cînd lanul de orz a 
dat în pîrgă, vestindu-i că sosi
se vremea secerișului.

După ce și'a secerat orzul, 
Francisc Szasz s-a gîndit că nu 
ar fi rău să însămînțeze miriș
tea cu porumb furajer, căci pă- 
mîntul are destulă umezeală și 
este încă timp pentru creșterea 
și’ dezvoltarea plantei. Ca sa 
poată ara miriștea, căci lui îi 
lipseau plugul și o vită de jug, 
a cerut ajutor lui Naghy Mihai. 
Ca și altă dată Naghy Mihai 
l-a ajutat și acum.

Și așa, folosind fiecare zi, 
căutînd să facă fiecare lucrare 
agricolă la timpul ei, Francisc 
Szasz se bucură acum de recol
tă bogată pe ogorul lui.

în regiunea Stalin
cole colective din Richișu și A- 
țel, raionul Mediaș, din Laslea, 
Șlimnic, Șelimber, precum și din 
alte comune.

In gospodăriile agricole co
lective din Laslea și Aței a în
ceput și treierișul orzului. Co
lectiviștii din Aței au obținut 
cite 3500 kg. orz la hectar, iar 
cei din Laslea și-au predat cei 
dintîi cotele către stat.

Cu ajutorul cuplajelor de mașini agricole
Principalele lucrări agricole 

pe întinsele tarlale ale gospodă
riei agricble colective „7 Noiem
brie" din comuna Movila Mire- 
sii din raionul Brăila au fost 
executate de mecanizatorii din 
brigada a 13-a de tractoriști de 
la S.M.T. Traian Sat. De cu- 
rînd, mecanizatorii din această 
brigadă au început secerișul pă-

joaselor. Pentru terminarea 
strîngerii recoltei într-un timp 
cît mai scurt, mecanizatorii au 
format două cuplaje de cîte 
două secerători-legători la un 
tractor. Folosind aceste cuplaje 
mecanizatorii din această bri
gadă realizează zilnic cîte 2—3 
norme. (Agerpres).

Ediții speciale 
agricole

CRAIOVA (de la coresponden
tul -nostru). Folosind din plin 
fiecare zi bună de lucru, oa
menii muncii de pe ogoarele 
regiunii Craiova reușesc să ob
țină noi succese în lupta pentru 
strîngerea la timp a recoltei.

încă cu cîteva zile în urmă, 
membrii gospodăriilor colective, 
întovărășiții și țăranii munci
tori din comunele raioanelor 
Calafat, Cujmir și Băilești au 
terminat recoltatul păioaselor. 
Muncile de recoltare se află 
într-un stadiu înaintat și în 
raioanele Gura Jiului și Segar- 
cea, unde s-a secerat peste 94 
la sută din suprafețele cultivate 
cu păioase. Pînă la data de 14 
iulie, pe întreaga regiune recol
tatul păioaselor a fost terminat 
în 36 gospodării agricole colec-

pentru muncile 
de vara
tive, 81 întovărășiri agricole și 
54 de comune.

De mare ajutor în munca des
fășurată pe ogoare au fost și 
edițiile speciale scoase de zia
rul „înainte", din inițiativa co
mitetului regional de partid.

Astfel, printre raioanele ră
mase în urmă în muncile de 
recoltare și treieriș se număra 
pînă nu de mult și raionul Ple- 
nița. Edițiile speciale, scoase 
în comunele rămase în urmă 
din acest raion, cum ar fi 
Orodelu, Caraula, Plenița, Ri
sipiți, Cornul și altele, au mo
bilizat țăranii muncitori. Multe 
din aceste comune, cum ar fi 
Risipiți, Rudari, au reușit să se 
situeze printre comunele frun
tașe.

GRÎUL ÎNTOVĂRÂ$IȚILOR

Primele brazde au fost recol tate. Combina s-a oprit să-șl deșerte magazia umplută cu boabele aurii de grîu. In jurul
el s-au adunat, în afară de stăpînii recoltei, și alți țărani muncitori din sat.

— Strașnică mașină — șpun ei. Cît ai bate din palme seceră lanul șl îl și treieră.
Țăranii întovărășiți din comuna Gîrbovi, raionul Urziceni, pe pămîntul cărora seceră combina, pot fl mulțumiți. Ogo

rul Ier, lucrat cu mașinile, semă nat și îngrijit după regulile agrotehnice, a dat roade bune. Foto EVA MOLHO

Ajutor reciproc
In comuna Lețcani, regiunea Iași, aproape 

peste tot grîul este în pîrgă. In prima zi a 
secerișului griului munca a mers mai greu, 
deoarece țăranii muncitori nu reușeau să-și 
secere singuri grîul care dăduse în pîrțjă.

Analizînd această situație, membrii comi
tetului executiv al comunei, deputății șt 
fruntașii recoltelor bogate au arătat țărani
lor muncitori sporul pe care-1 pot avea la 
strînsul recoltei dacă se ajută între ei. A 
doua zi, foarte mulți țărani muncitori au în
ceput să se ajute între ei la seceriș. Astfel, 
Manole Irimiță, al cărui grîu a dat mai îna
inte în pîrgă, a fost ajutat la seceriș de Du
mitru Borș al cărui grîu nu era încă bun de 
seceră. Petru Cebere a fost ajutat de Ion 
Insurățelu etc. In acest fel, de unde în pri
ma zi, cînd oamenii' nu se ajutau între ei în 
comună, au fost secerate abia 21 ha., în 
ziua următoare cînd țăranii muncitori s-au 
ajutat între ei a fost secerat grîul de pe 126 
hectare.

Intrucît vîntul și ploile au culcat și încîl- 
cit o parte din cereale, în comuna Lețcani se 
folosesc diferite mijloace de recoltare, inclu
siv coasa împiedicată sau cum se spune în 
partea locului — hreapca.

Datorită îngrijirii la timp a culturilor, re
colta de grîu este foarte bună. Țăranul mun
citor Gheorghe Dochiță, de pildă, recoltînd 
grîul de pe primele două prăjini, a făcut so
coteala că a obținut de pe aceste două pră
jini 120 kg grîu, ceea ce revine Ia aproape 
3500 kg la hectar. Cele 8 arii din comună 
sînt pregătite, batozele au fost aduse pe arii, 
astfel că în cîteva zile va începe din plin și 
treierișul.

Și-au predat primii cotele
CLUJ, (de la corespondentul nostru). —- 

Profitînd de timpul favorabil, colectiviștii 
din satul Văleni, raionul Sărmaș. au sece
rat și treierat 6 ha. cu orz, obținînd o pro
ducție medie de 2.800 kg. la ha. Imediat 
după treieriș ei și-au încărcat sacii cu orz, 
de bună calitate, predîndu-și primii pe re
giune cota datorată statului, la baza de re
cepție din comuna Rîciu.

Sprijin pionieresc
Alături de vîrstnici, pionierii din regiu

nea Craiova participă la strînsul recoltei. 
Zorii dimineții de 13 iulie i-au găsit pe 
pionierii din comuna Moțăței la strînsul spi
celor pe tarlalele gospodăriei agricole de 
slat din comună. Întrecerea între pionieri 
la strînsul spicelor a fost deosebit de vie. 
Seara, odată cu combinierul Dumitru Bo
iangiu, care a realizat 24.420 kg., au făcut 
bilanțul activității lor și pionierii. Ei au 
slrîns în prima zi spice din care la treieriș, 
s-au obținut 150 kg. de grîu. Fruntași la 
strînsul spicelor au fost pionierii Sabina 
Popescu, Vasile Duțu, Dorina Iovănel, E- 
lcna Mazilu și alții.

Strînsul spicelor de către pionieri a înJ 
ceput și în raioanele Segarcea, Cujmir, Băi
lești și altele. In iprima zi pionierii din re
giune au adunat spice din care la treieriș 
s-au obținut 2.500 kg. grîu. In cinstea Fes
tivalului de la Varșovia pionierii din regiu
nea Craiova s-au angajat să s’rîngă cel 
puțin 20 kg. spice la hectar. (Agerpres)
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PENTRU ÎMBUNĂTĂȚIREA CONTINUA A MUNCII 
SFATURILOR POPULARE COMUNALE

Organizarea muncii în vederea realizării 
cu succes a muncilor agricole de vară

In lunile acestea de vară, munca noastră 
a activiștilor sfaturilor populare, este deo- 
Seoit de intensă. Acum, poate mai mult 
decît în oricare perioadă a anului, sîntem 
chemați să facem dovada întregii noastre 
puteri de muncă, dovada felului în care ne 
pricepem să gospodărim treburile comunei- 
Nici una din sarcinile care ne stau acum in 
față nu trebuie neglijată. Recoltatul și tre- 
ierișul păioaselor, uezmirișiitul, întreținerea 
culturilor prășiioare, a livezilor și gră
dinilor, colectarea produselor agricole, e.c., 
sînt principalele acțiuni de a căror înde
plinire în cele mai bune condițiuni răspun
dem.

Realizarea acestui lucru nu este însă po
sibilă fără o temeinică organizare a mun
cii. De aceea, comitetul nostru executiv se 
preocupă îndeaproape de organizarea mun
cii în comună pentru a duce la bun sfîrșit 
toate acțiunile dm această perioadă. In or
ganizarea muncii sale —■' care are la bază 
un plan de muncă — comitetul nostru exe
cutiv a ținut seama de condițiile concrete 
existente în comună. Am ținut astfe. sea
ma că într-un timp oarecum scurt avem de 
recoltat, numai în sectorul individual, aproape
1.400  ha. cultivate cu păioasă. Cantitatea de 
cereale care va trebui transportată la arie 
și treierată va fi destul de mare, deoarece 
așa cum au arătat lucrările de . eva.uare, în 
comuna noastră s-au realizat producții me
dii la hectar de 2.500 kg. la orz de toam
nă, 1600 kg. la grîu, 1350 kg. la secară, 
etc.

Pornind de la această situație s-a hotărît 
ca anul acesta în cele cinci sate ale comu
nei noastre să funcționeze 11 arii, dintre 
care patru la întovărășire și la cele două 
gospodării colective și 7 în sectorul indivi
dual. Locurile au fost astfel fixate încît tar
lalele de la care se vor căra cerealele să 
nu fie la depărtare mai mare de 3—4 km.

Stabilirea numărului de batoze necesare 
a fost făcută de către S.M.T. Botoșani de La 
care vom primi 4 garnituri de treier. Aceste 
batoze împreună cu cea existentă în comu
nă vor putea treiera zilnic 56.000 kg ce
reale.

Fixarea ariilor, pregătirea materialelor 
pentru prevenirea incendiilor, a cîntarelor 
verificate, alegerea delegaților de batoză și 
de convoi, a vălarilor, repararea căruțelor, 
sînt lucrări care au fost îndeplinite din 
timp pentru ca treierișul să nu sufere nici 
o întîrziere. Totodată, ne-am îngrijit să 
asigurăm toate condițiile pentru ca treieri
șul odată început, ritmul zilnic planificat să 
poată fi respectat.

FILME NOI

„Prietenul meu Fabian"
Obiectivul aparatului stăruie asupra pano

ramei unui șantier uriaș. Din mulțimea de 
coșuri care se proiectează pe fundalul cadru
lui, urcă spre cer fuioare greoaie de fum. 
Ici-colo, prin zarea cețoasă, zărești sudorii 
aplecați deasupra jerbelor de scîntei incan
descente. O clipă priveliștea se îngustează 
iar ochiul spectatorului reține furnicarul 
omenesc mișunînd prin porțile larg deschise 
ale șantierului. Deasupra intrării apare o 
arcadă cu inscripția „Noi construim socia
lismul".

Așa ne introduce filmul „Prietenul meu 
Fabian" în atmosfera unui mare șantier 
din Cehoslovacia democrat-populară. Realiza
torii acestui film și-au propus să exprime 
procesul de transformare a conștiinței oame
nilor care construiesc socialismul, metamor
foză anevoioasă în cursul căreia curățin- 
du-se treptat de zgura rămășițelor capita
liste care le mai întunecă ființa, oamenii 
5au chipul și asemănarea vremii lor.

O scenă din film

Spre deosebire de alte filme brodate pe o 
temă asemănătoare, oamenii care trăiesc 
marea transformare, oamenii în sufletul că. 
rora încolțește sentimentul demnității uma
ne și mîndria nobilă a individului liber de 
prejudecățile înjositoare ale capitalismului; 
sînt ființe care au cunoscut ca nimeni alții 
înjosirea, prigoana, diversiunea rasistă și 
umilințele de tot felul — doi țigani.

Urmărind nuvela „Cei doi Gabor" a tî- 
nărului scriitor Ludvik Askenaszy, filmul 
transpune pe ecran istoria țiganilor Gabor 
Fabian-tatal și Gabor Fabian-fiul cărora 
regimul democrat-popular le-a pus la în- 
demină condiții de dezvoltare egale cu 
ale tuturor cetățenilor. Crîmpeile de viață 
ale celor două personaje principale din 
film se pot asemui cu o scară, ale cărei 
trepte, fiecare în parte, înfățișează un mo
ment hotărîtor din viața eroilor.

Distanța de la prima treaptă pînă la 
treapta din vîrf este ca de la întunecimea 
epocii copilăriei omenirii pînă la clipa cînd, 
lozinca „noi construim socialismul" devine 
o parte integrantă din biografia fiecărui om 
în parte, lată-1 pe Fabian „pe treapta de 
jos" purtîndu-și de cplo pînă colo existen
ța nomadă de vagabond, iată.l și pe Fa
bian-fiul trăind sub veșnica obsesie a con
diției sa'.e umane socotită inferioară și de
gradantă, iată-i în sfîrșit pe amîndoi în ul- 
timile cadre ale filmului; tatăl — sudor 
fruntaș apărînd cu înverșunare de mina 
sabotorilor și carieriștilor bunurile șantie
rului care-i sînt tot atît de dragi ca pro
pria lui locuință în care s-a mutat de cu- 
rind, fiul, pionier, pregătindu-se alături de

Constantin Radovici 
președintele sfatului popular 

al comunei Nicșeni, raionul Botoșani

Felul în care s-au desfășurat lucrările în 
anii trecuți ne-a arătat că pentru aceasta 
nu e deajuns numai ca batozele să fie 
bine reparate și ariile amenajate. Mai e ne
voie ca batozele să lucreze fără întrerupere, 
lucru ce se poate face numai dacă se asi
gură transportul la timp al snopilor la 
arie. Ținînd seama de capacitatea de lucru 
a batozelor, noi vom trebui să asigurăm zil
nic transportul cerealelor de pe 40—45 hec
tare.

Faptul că în comuna noastră nu toți lo
cuitorii au atelaje, este desigur o greutate 
dar ea poate fi înlăturată. Pentru aceasta 
avem la indemînă grupele de intr-ajutorare 
formate în timpul însămînțărilor de primă
vară și care s-au dovedit a fi un foarte 
bun rrtijloc de organizare a muncii. Ele tre
buie însă să-și trăiască viața și în această 
perioadă. De aceea, sprijinirea celor 31 
grupe existente, a formării de grupe noi de 
intr-ajutorare, constituie pentru noi o preo
cupare principală. In această direcție sînt 
antrenați deputății din toate circumscripțiile 
electorale, ajutați de comitetele de cetățeni.

Nu trebuie să uităm însă că pe lîngă re
coltarea la timp a păioaselor, noi avem în 
comună și o mare suprafață de culturi p'ră- 
șitoare. Ori este știut că mulți gospodari 
antrenați în muncile de recoltare uită să-și 
mai prășească porumbul și floarea-soarelui, 
uită că de buna îngrijire a acestor culturi 
depind recoltele ce se vor obține mai tîr- 
ziu. Și acest lucru se întîinplă și în comu
na noastră. Pentru a antrena pe toți cul
tivatorii la îndeplinirea la timp a tuturor 
lucrărilor, fără a uita vreuna din ele, acor
dăm o atenție deosebită organizării și spri; 
jinirii întrecerii patriotice pe circumscripții 
electorale. Această întrecere, care în timpul 
lucrărilor de primăvară, ne-a ajutat să 
terminăm la timp muncile,. trebuie să con
tinue și acum. Deputați ca Gh. Ilaș, Aglaia 
Dubac, Dumitru Iva, Ion Rusu, prin munca 
pe care î> depun reușesc să facă circumscrip
țiile lor fruntașe. In felul acesta, nici mun
cile agricole nu suferă nici o întîrziere.

Un mijloc important de mobilizare al ță
ranilor muncitori pentru ca toate lucrările 
agricole să fi'e îndeplinite la timp, socotim 
că este și popularizarea fruntașilor. In co
muna noastră, oameni ca Teoader Groza, 

tovarășii săi de învățătură egali, să intre 
într-o școală medie.

Un merit deosebit al creatorilor filmului 
este de a fi concretizat în imagini artistice 
convingătoare fiecare „treaptă" a ■ evoluției 
celor doi Fabieni, evoluție specifică pentru 
fiecare dintre ei. Efectuînd sondaje în un
gherele cele mai intime ale sufletului ome
nesc, realizatorii au făcut să apară pe 
ecran personaje străbătute de suflul puternic 
al autenticității, personaje care poartă adînc 
întipărită pecetea1 vieții.

Hotărîrile care marchează momente de 
transformare în mentalitatea eroilor sînt ge
nerate de adevăruri simple, eroii sînt che
mați să hotărască pe ce drum să apuce pu- 
nîndu-li-se în faț’ă perspectivele luminoase 
pe care socialismul le deschide oamenilor. 
Rămîne puteriȚic întipărit în mintea specta
torului momentul în care Fabian-tatăl se 
hotărăște să învețe carte atunci cînd, la 
primirea primului său salariu obținut prin 
muncă cinstită de muncitor este pus în si

tuația să-și lase pe hîrtie în chip de Iscă
litură semnul neștiinței de carte — trei 
cruci.

Filmul subliniază puternic că fiecare eta
pă pe drumul înțelegerii pe care o străbate 
Fabian-tatăl și Fabian-fiul nu se produce 
ușor, ci dimpotrivă.

In calea dezvoltării lor se iscă conflicte 
puternice care se prefac în adevărate exame
ne la care este supusă conștiința eroilor. 
Pline de semnificație în acest sens sînt 
momentele cind Fabian-tatăl este pe punc
tul de a pierde pentru totdeauna încrede
rea în tovarășii săi, din pricina unor pro
misiuni nerespectate și din pricina acuza
ției neîntemeiate, ce i se aduce la un mo
ment dat, de a fi stricat un motor.

Dar cei doi Fabieni bucurindu-se de aju
torul colectivului, prezent aici mai ales prin 
figurile lui Trojan și a profesoarei Vera, 
străbat cu succes toate aceste „examene" 
crescînd și maturizîndu-se sub ochii specta
torului.

Actorul Otto Lackovic interpretează cu 
multă căldură rolul lui Gabor Fabian-tatăl. 
Rolul micului Fabian este interpretat cu ta
lent de Dușan Klein. Ladislav Chudik în 
rolul prietenului apropiat al lui Fabian re
liefează prin jocul său că nu există ființe 
omenești cu un fond sufletesc cinstit care 
să nu-și deschidă larg inima în fața înțe
legerii și prieteniei adevărate.

„Prietenul meu Fabian" este un imn în
chinat dragostei pentru om — capitalul cel 
mai de preț in orinduirea sora'isiă.

B. BALTAG | 

Gh. Tudorache, Mihai Bertea, sînt bine cu- 
noscuți prin recoltele pe care le obțin, prin 
felul în care își lucrează ogoarele. Pentru 
ca metodele de lucru ale fruntașilor să fie 
un bun exemplu în fața tuturor Celorlalți 
țărani muncitori, în această perioadă ne o- 
cupăm mai intens de popularizarea lor prin 
panourile de onoare, la arie, în gazetele ce
tățenești, etc.

Pentru ca fiecare țăran muncitor, să în
țeleagă de ce e nevoie ca toate lucrările să 
fie îndeplinite la timp, pentru ca odată cu 
recoltatul să se facă și dezmiriștitul pe su
prafețe cît mai mari, iar prașilele să nu 
fie uitate, tehnicianul agronom al comunei, 
ajutat de tehnicienii de la punctul agricol 
din comuna Roma, va intensifica munca de 
îndrumare agrotehnică.

Ca și în anii trecuți, vom da o mare 
atenție sprijinirii organizației de bază 
P.M.R. în organizarea muncii politice la arie. 
Așa cum au dovedit faptele, organizarea 
de programe artistice la arii, organizarea 
de consfătuiri, citirea ziarelor, a broșurilor 
agrotehnice, are mare însemnătate în antre
narea tuturor țăranilor muncitori la îndepli
nirea la timp a tuturor muncilor agricole. 
Anul trecut, de pildă, echipa artistică a că
minului cultural din satul Dorobanți, a pre
zentat programe bine pregătite, care popu- 
larizînd fruntașii și criticînd pe cei ramași 
în urmă, a adus o cqniribuție serioasă la 
grăbirea lucrărilor. Folosind această expe
riență, munca politică la arie va fi organi
zată anul acesta în și mai bune condițiuni.

Pentru ca măsurile luate de noi să dea 
roade, fiecare din oei 9 membri ai comite
tului executiv a primit sarcini precise de 
care răspunde pînă la terminarea lucrărilor. 
In felul acesta, printr-un control permanent 
se va putea urmări îndeplinirea fiecărei ac
țiuni în parte. In munca lor, membrii comi
tetului executiv sînt ajutați de comisiile 
permanente, de deputați și de comitetele de 
cetățeni din fiecare circumscripție agricolă.

Pentru a putea lua cele mai potrivite mă
suri, s-a alcătuit o comisie operativă din 
care pe lîngă președintele sfatului popular 
mai fac parie secretarul organizației de bază 
P.M.R., tehnicianul agronom, directorul că
minului cultural, secretarul organizației 
U.T.M., țărani fruntași. Acest colectiv ur
mărește zilnic îndeplinirea sarcinilor și cu- 
noscînd greutățile ivite, poate indica măsu
rile urgente ce trebuie luate.

Organizîndu-ne astfel munca, lucrînd cu și 
mai multă temeinicie, ne vom strădui ca și 
în această perioadă a muncilor agricole, co
muna noastră să fie fruntașă.

Scrisori către redacpe

O propunere neascultată
Cetăfenii de pe strada Tudor Vladimi- 

rescu din orașul Buhuși mi-au se zi sat in 
multe rinduri neplăcerile pe care le in
dura din cauza neingrijirii canalului de 
scurgere al orașului care trece de-a lun
gul acestei străzi către gîrla fabricii de 
postav. In desele sale revărsări distruge 
grădini de zarzavat și uneori contribuie la 
degradarea locuințelor individuale și a ce
lorlalte clădiri din colonia fabricii.

Toate acestea ar fi putut să fie evi
tate dacă comitetul executiv al sfatului 
popular orășenesc in colaborare cu con
ducerea fabricii de postav Buhuși ar fi 
luat măsuri să curefe și să adincească 
acest canal. In acest sens am făcut nu
meroase propuneri comitetului executiv ații 
eu cit și alți deputați din orașul nostru, 
dar acestea au fost privite au ușurință și 
nepăsare.

Aș vrea să mai arăt că s-ar putea modi
fica cursul spre canalul fabricii, ev Hindu
se enormele cheltuieli care se tot fac de 
zeci de ani de cind există acest canal 
pentru îndiguiri periodice, curățire și adîn- 
cire. In numele cetățenilor din circum
scripția In care am fost ales deputat, cer re
zolvarea urgentă a acestei probleme.

CONSTANTIN RUSU 
deputat, circumscripția 25 orășenească 

Buhuși

Barierele 
din Cîmpia Turzii

In orașul Cîmpia Turzii există un cartier 
denumit „Șarlt“. Acest cartier, care in unii 
puterii populare s-a dezvoltat foarte mult, 
este despărțit de oraș prin linia căii ferate. 
Mersul vehiculelor spre oraș și invers se 
face traversînd această linie. Dar traversa
rea pune la grea încercare răbdarea condu
cătorilor de vehicule. Și iată de ce: cind 
se anunță trecerea unui tren, pentru a se 
evita eventualele accidente barierele se în
chid mai de vreme cu o jumătate de oră. Cum 
trenurile care circulă pe această linie sint 
foarte dese, barierele stau mai mult închise, 
așa incit, atunci cind cineva vrea să treacă 
cu căruța sau alt vehicul, trebuie să aștepte 
ore întregi. Cel care izbutește să treacă ime
diat, se poate considera fericit.

închiderea barierelor este o măsură asu
pra căreia nimeni nu a avut și nu are ce 
obiecta. Numai că organele C.F.R. exagerea
ză, ținînd bariera închisă chiar și două ore, 
atunci cind nu trec trenuri așa cum s-a în- 
tîmplat in seara zilei de 12 iunie, cind două 
căruțe au stat la barieră de la orele 21,15 
pînă la 23,05.

— Nici pietonii nu sînt scutiți de neplăceri 
din acest punct de vedere. Pentru ei nu e- 
xistă o cale de trecere. De aceea, sint ne- 
voiți să treacă direct peste linii, pe lîngă 
cabină. Acest fel de a traversa calea ferată 
firește, poate da loc la accidente. Trecerea 
pe la barieră este soluția cea mai bună, dar 
bariera se găsește la marginea orașului, a- 
proape de semnalul de intrare in gară și 
pietonilor le este foarte greu să facă un în
conjur atît de mare peste cimp.

Sezisez această situație pentru ca Direc
ția Regională C.F.R.-Cluj să reglementeze 
trecerea peste barieră, împiedicată în mod 
exagerat de organele C.F.R. și să urgenteze 
construirea podului-pasarelă peste linii, pen
tru care sfatul popular orășenesc Cîmpia 
Turzii a făcut nenumărate intervenții, pentru 
a ușura în felul acesta trecerea pietonilor.

CONSTANTIN IURAȘCU 
corespondent
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Ne vorbesc conducători de întreprinderi 
despre posibilitățile sporirii 

acumulărilor socialiste
____________________ Tui nuJiK_________________ _

Traducînd în viață planul de măsuri 
tehnico-organizatorice

Angajamentul pe care l-a luat colectivul 
uzinei noastre, de a da patriei 13.000.000 
lei acumulări socialiste peste plan, a izvorît 
din preocuparea muncitorilor, inginerilor, 
tehnicienilor și funcționarilor, care, încă 
de la începutul anului, și-au pus problema 
de a găsi noi căi care să ducă la reducerea 
prețului de cost al tractorului.

Răspunzînd măsurilor luate de partid și 
guvern privitor la desființarea sistemului de 
aprovizionare pe bază de cartele și reduce
rea prețurilor de vînzare la o serie de măr
furi, colectivul uzinei de tractoare și-a pus 
ca principală sarcină folosirea tuturor posi
bilităților care să asigure realizarea de cît 
mai multe economii.

In acest scop au fost organizate consfă
tuiri pe grupe sindicale, în cadrul sectoare
lor și pe uzină. Cu acest prilej, numeroși 
muncitori, ingineri și tehnicieni au făcut 
propuneri prețioase și și-au luat însemnate 
angajamente privind realizarea de cît mai 
multe economii. Colective speciale au anali
zat temeinic propunerile venite din masă 
și au dat indicații pentru aplicarea lor.

Pe baza acestor propuneri, colectivul uzi
nei noastre s-a angajat de a realiza econo
mii pînă la sfîrșitul anului în valoare de 
13.000.000 lei. Aceste economii se realizează 
prin reducerea prețului de cost, prin depăși-

Sporirea pe toate căile a productivității muncii
Răspunzînd chemării colectivelor unor în

treprinderi din regiunea Sialin, muncitorii, 
tehnicienii și funcționarii fabricii „Proleta
rul" din Bacău s-au angajat să dea pînă 
la sfîrșitul anului acumulări socialiste peste 
plan în valoare de 4.547.000 lei, dintre care 
i.500.000 lei pînă la 23 August.

Propunerile făcute în adunările organizate 
în vederea difinitivării acestui angajament 
au fost concretizate într-un plan de măsuri 
tehnico-organizatorice pe întreaga fabrică. 
Aceste măsuri se referă în primul rind la 
îmbunătățirea indicilor de utilizare a mași
nilor de tors și a războaielor, cu 1,5 și res
pectiv 1,3 la sută față de realizările medii 
dobîndite in primul semestru al anului, 
îmbunătățirea indicilor de utilizare se va 
realiza prin reducerea cu 10 la sută a sta
ționărilor, din cauza întreruperilor nepro
gramate, prin repartizarea echipelor de răz
boaie în concordanță cu gradul de pregă
tire al muncitorilor care le deservesc, prin 
mărirea numărului de turații cu 4—8 la 
sută la 30 de războaie, etc.

Un loc important în ansamblul măsurilor 
pentru sporirea acumulărilor socialiste este 
ocupat de introducerea pe scară largă a 
micii mecanizări. In acest semestru vom 
pune în funcțiune două prese de balotat, o

Economisirea materialelor — în centrul atenției
Pentru a răspunde cum 6e cuvine che

mării pornite din regiunea Sialin, la uzi
nele „lanoș Herbak" s-a alcătuit o comisie 
centrală și o serie de cămășii pe secții, for
mate din tehnicieni, inovatori și fruntași in 
producție, maiștri și conducători de secții, 
precum și din reprezentanți ai organizații
lor de partid, sindicale și de U.T.M. care 
au studiat în amănunțime posibilitățile de 
a da acumulări peste plan.

In urma adunărilor ce au avut loc, mai 
întîi ipe secții și apoi pe întreprindere, co
lectivul uzinelor „lanoș Herbak" s-a an
gajat să dea .pînă la 23 August acumulări 
peste plan în valoare de 1.400.000 lei iar 
pînă la sfîrșitul anului de 4.500.000 lei. 
Aceste anga jamente vor putea . fi realizate 
pentru că ele se bazează pe o serie de mă
suri concrete care s-au luat și altele care 
sînt în curs de aplicare pe baza unui plan 
de acțiune.

Uzinele „lanoș Herbak" și-au realizat 
planul cincinal încă de la începutul lunii 
mai 1955, iar în primul semestru al anului 
în curs s-au dat peste plan mai mult de 
50.000 perechi de încălțăminte.

Cu toate .realizările dobândite, noi am con
statat în urma unei analize făcute asupra 
desfășurării întrecerii socialiste că într-o 
serie de secții întrecerea era formală, era 
lipsită de control și evidență. Față de aceas
tă stare de lucruri s-au luat măsuri pen
tru înlăturarea deficiențelor. Este vorba în 
primul rind de un caiet de evidență a în
trecerii socialiste înființat pe lîngă fiecare 
grupă sindicală. In acest caiet responsabilul

Ținînd seama de posibilitățile existente în 
fiecare secție, la fiecare loc de muncă, mun
citorii, inginerii și tehnicienii colectivului 
nostru s-au angajat să reducă pînă la sfîr
șitul anului pierderile planificate cu 200.000 
lei. Hotărîrea colectivului poate fi înfăptuită 
deoarece în fabrică sînt încă multe rezerve 
nefolosite. De aceea unul din obiectivele de 
seamă ale întrecerii socialiste ce se desfășoa
ră ta fabrica noastră ta etapa actuală este 
tocmai valorificarea posibilităților oare per
mit reducerea permanentă a prețului de cost.

Pentru asigurarea înfăptuirii angajamen
tului luat colectivul de conducere al fabricii 
noastre bazlndu-se pe propunerile muncito
rilor, inginerilor și tehnicienilor a luat o 
serie de măsuri tehnico-orgamteatorice. Una 
din acestea se referă la reducerea număru
lui de borcane sparte. Acest lucru este posi
bil printr-o mai bună organizare a muncii, 
prin întărirea răspunderii personale a fiecă
rui muncitor. Reducând la maximum procen
tul de borcane sparte în timpul manipulării 
spălării, închiderii, etc. vom putea obține 
economii în valoare de cca.. 30.000 lei. In 
același timp întrebuințarea judicioasă a ule
iului comestibil folosit la prăjirea legumelor

Irg. Virgil ĂCtarlan
director general al uzinelor 

de tractoare „Ernst Thălmann“ 
Orașul Stalin

rea planului de producție și prin introdu
cerea unui sever regim de economii.

Odată angajamentul luat, conducerea uzi
nei, cu sprijinul comitetului de partid, a 
luat o serie de măsuri care au început să 
fie aplicate în viață. Putem vorbi de măsu
rile luate pentru turnarea cuzineților prin 
folosirea curentului de înaltă frecvență, 
ceeai ce asigură realizarea pină la sfîrșitul 
anului a unei economii de 500.000 lei. Tot 
astfel s-au luat măsuri pentru ca sectorul 
mecanicului șef să producă peste plan 
150.000 kw/oră lunar, realizînd un beneficiu 
substanțial pînă la sfîrșitul anului. Tot 
aici se prepară lunar cîte 5.000 kg. ulei so
lubil, ceea ce aiduce economii de 82.000 lei.

O preocupare de seamă a noastră este 
să reducem cît mai mult rebuturile. Prin 
măsurile ce au fost luate și altele care sînt 
în curs de aplicare, urmărim să reducem 
la sectorul tratament rebuturile cu 5 la 
sută față de luna mai, cu 0,2 la sută la 
oțelărie și la forje, precum și la alte 
sectoare.

Valeriu Roman
directorul fabricii de postavuri 

„Proletarul"-Bacău

rampă de control la țesăturile crude, un 
elevator pentru montarea motoarelor la sel- 
factoare, etc. Fără să mai vorbim de ri
dicarea productivității muncii care rezultă 
din introducerea lucrărilor de mică meca
nizare, numai mecanizarea rampei de control 
va aduce o economie de 2400 lei.

Unul din principalele izvoare ale sporirii 
acumulărilor socialiste, lupta pentru econo
mii, îmbracă în fabrica noastră numeroase 
forme. înlocuirea unui material deficitar 
de pildă, cu un altul produs la noi în țară, 
în procent de 5 la sută la trei articole, va 
aduce in acest semestru o economie de 
37.700 lei, fără să dăuneze calității produ
selor. O altă sursă importantă de economii 
este prelucrarea pînă la capăt a semilortu- 
lui. In acest scop vom pune manșoane de 
cauciuc la capătul valurilor, pentru a sprijini 
inițiativa de a realiza mai multe fire din 
aceeași cantitate de materie primă, fapt 
care va aduce întreprinderii numai în acest 
an 27.700 lei economii.

Nicolae Goldberger
directorul uzinelor „lanoș Herbak"-Cluj

grupei sindicale, împreună cu brigadierul și 
maistrul respectiv, notează zilnic în rubri
cile pe care le cuprinde planul de producție 
și cel de calitate care revine fiecărui mun
citor precum și situația realizării lui.

Acest sistem de evidență a fost introdus 
în toate secțiile fabricii de încălțăminte a 
uzinei noastre dînd rezultate bune. Incepînd 
cu luna aceasta el se va extinde în secția 
de deșeuri și mai tîrziu în celelalte secții 
ale uklinei, constituind unul din factorii care 
contribuie la o mai bună organizare a 
muncii.

Noi acordăm atenția cuvenită și proble
melor legate de efectuarea unor lucrări de 
mică mecanizare care vor duce în mod di
rect la ridicarea productivității muncii. 
Peste cîteva zile se va pune de pildă, în 
funcțiune o bandă glisantă înitr-un nou 
sector de croit și cusut pentru secțiile lux 
și manual. Totodată, s-a experimentat sis
temul de croit prin stanțe al fețelor pentru, 
bocanci de copii, care pînă acum se efectuau 
manual. Mai sînt în studiu o serie de lu
crări -de mecanizare pe baza propunerii,or 
făcute de inovatori și de cercul A.S.I.T. dinfăcute'de irîovatori Și de cercul 
întreprindere.

O altă măsură care va duce la reducerea 
prețului de cost și deci la sporirea acumulă-

Reducînd pierderile planificate
Gheorghe Dumitrescu 
directorul fabricii de conserve 

„Grivi(a“-București

conservate va permite micșorarea cheltuieli
lor de fabricație cu suma de lei 20.000.

Aceeași atenție vom acorda și altor surse 
de beneficii, care să ne ajute să reducem 
pierderile planificate. Confecționarea din de
șeuri de tablă de pildă, a unui milion de 
capsule necesare la închiderea sticlelor care 
conțin diferite băuturi răcoritoare ne va a- 
duce importante beneficii. Alte economii se 
vor mai obține prin montarea unei benzi pen
tru transportul lădițelor de marmeladă în 
secția de geleficare și prin îndeplinirea ou 
mijloace proprii a planului de transport al 
întreprinderii.

In vederea îmbunătățirii calității' produse
lor noastre se vai monta un grup pentru pre
pararea sucului de roșii necesar la fabri
carea pastei de tomate. De asemenea, se va 
pune în funcțiune o mașină de tăiat legume. 
Această mașină va mări simțitor productivi
tatea muncii la faza de tăiere și totodată

Alte măsuri au fost luate pentru a înlocui 
materialele scumpe cu altele mjji ieftine,Ur
mărind, In același timp, ca piesele realizate 
să fie de bună calitate. De asemenea, bene
ficii importante vom realiza prin reducerea 
consumului de materiale, cum ar fi, de 
pildă, reducerea maselotelor ia steluța 
K.D.P., micșorarea deșeurilor de prelucrare, 
folosirea cu chibzuială a fiecărei cantități 
de metal.

Măsurile luate de către colectivul uzinei 
noastre nu-s puține. Aceste măsuri — care 
urmăresc ridicarea productivității muncii, 
reducerea prețului de cost, introduce
rea unui regim sever de economii, utili
zarea rațională și planificată a forțelor de 
muncă, aplicarea tehnicii înaintate, econo
misirea timpului de lucru prin folosirea 
completă a zilei de muncă, întărirea disci
plinei de plan și a disciplinei financiare — 
vor asigura să ne îndeplinim cu cinste an
gajamentele pe care le-am luat. Pentru a- 
ceastai noi ne vom spori eforturile.

Cu sprijinul comitetului de partid și al 
organizațiilor de masă din întreprindere, 
vom depune toate sforțările pentru a antrena 
în această acțiune patriotică pe fiecare mun
citor, inginer, tehnician și funcționar care 
lucrează la uzinele de tractoare „Ernst 
Thălmann".

Economii însemnate se pot realiza și prin 
folosirea judicioasă a coloranților. Un rol 
de seamă are in această direcție ridicarea 
calificării muncitorilor care lucrează la vcp- 
sitorie. In acest semestru vom organiza 
cursuri de calificare în sectorul vopsitorie, 
pentru a obține reducerea cantităților de 
materiale care se dau la revopslt, din cauza 
nepriceperii cadrelor respective.

A trecut doar puțină vreme de la porni
rea întrecerii pentru realizarea de cît mai 
multe acumulări socialiste peste plan și pri
mele roade au început să se vadă. Echipa 
condusă de Constantin Balint de la filatură 
de piddă, și-a luat angajamentul să dea 
pînă la sfîrșitul acestei luni 2000’scule de 
lină peste plan. In primele zile această echi
pă a realizat aproape un sfert din angaja
mentul său, economisind în același timp 4 
kg. de fire. Brigada urzitoarei fruntașe Ma
ria Zebreanu a îndeplinit și ea o bună parte 
din angajamentul său pe luna iulie. Ase
menea exemple sînt numeroase în întreprin
derea noastră și ele oglindesc dragostea cu 
care oamenii muncii îmbrățișează inițiativele 
menite să ducă la ridicarea nivelului de 
trai al populației, la creșterea puterii eco
nomice a patriei noastre.

rilor socialiste, este experimentarea și extin
derea folosirii bombeului „formii". In u..i- 
mul timp s-au luat măsuri ca acest nou pro
cedeu de lucru să fie extins în toate secțiile 
de încălțăminte ale întreprinderii. . Acest 
bombeu este toi atît de durabil ca orice alt 
material pentru bombeu, în schimb este cu 
mult mai ieftin, putînd aduce pînă la sfîrși
tul acestui an întreprinderii noastre o eco
nomie de peste 1.500.000 Iei.

Din discuțiile purtate în cadrul adunărilor 
ținute pe secții a reieșit că în întreprinderea 
noastră există încă numeroase posibilități 
de a obține noi realizări pe linia reducerii 
consumurilor, specifice. Noi putem econo
misi însemnate cantități de materii prime 
și materiale fără a știrbi bine înțeles calita
tea produselor.

Colectivul de conducere al uzine'or „Ia- 
noș Herbak" preocupîndu-se de problema 
reducerii prețului de cost, de realizarea de 
acumulări socialiste peste plan, nu scapă 
din vedere îmbunătățirea permanentă a ca
lității produselor și a aspectului lor. In 
acest an de pildă au fost prezentate comer
țului nostru socialist 47 de modele dintre 
care cîteva modele noi.

In scopul antrenării întregului colectiv în 
jurul obiectivelor urmărite în această etapă 
a întrecerii socialiste vom defalca anga
jamentele luate pe secții și pe JieAare mun
citor tn parte, vom explică fiecărui munci- 

că economisirea cîtorva cuie la un pan
sau a cîtorva grame de materie primă, 

permite să 
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dăm patriei multe sute de mii 
peste plan.

va uniformiza tăierea materiei prime deter
minând astfel o producție cu un aspect omo
gen. Tot în scopul îmbunătățirii calității con
servelor vom recepționa numai legume de 
calitate superioară iar în fiecare zi vom 'în
tocmi procese verbale de calitate pe baza 
buletinelor emise de laboratorul fabricii.

Alăturîndu-se inițiativei patriotice a celor 
26 de întreprinderi industriale din regiunea 
Stalin, colectivul nostru de muncă va desfă
șura cu mai mult avînt întrecerea socialistă 
pentru reducerea pierderilor planificate. A- 
ceasta este contribuția noastră la sporirea 
sumelor învestite de statul nostru democrat 
popular pentru dezvoltarea cu precădere a 
industriei grele, pentru mecanizarea agricul
turii și dezvoltarea producției bunurilor de 
larg consum, pentru finanțarea acțiunilor cu 
caracter social-cultural. Iată deci cum în ca
drul planurilor de producție apar noi posi
bilități de ridicare permanentă a nivelului 
de trai material și cultural al celor ce mun
cesc, de întărire a capacității de apărare a 
țării. Iată de ce fiecare colectiv de muncă, 
fiecare muncitor, inginer, tehnician sau func
ționar trebuie să lupte pentru a da patriei 
cit mai multe acumulări socialiste peste plan.
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„Un imbold spre noi succese ale poporului nostru 
In lupta pentru Înflorirea și apărarea securității patriei”
Vineri după-amiază a avut loc la Arenele 

Libertății o mare adunare publică convocată 
de Comitetul Național pentru Apărarea 
Păcii din R.P.R. In cadrul acestei adunări, 
membri ai delegației poporului romîn care 
au participat la Adunarea Mondială a Păcii 
de la Helsinki au prezentat dări de seamă 
asupra lucrărilor Adunării.

Au participat mii de cetățeni ai Capitalei, 
care au manifestat călduros pentru pace, 
pentru securitate colectivă tn Europa, pen
tru conviețuire pașnică între toate statei^.

Din prezidiul adunării publice au făcut 
parte Tiberiu Brediceanu, acad. prof. P. 
Constantinesou-Iași, Ion Chirescu, Pantazi 
Cristea. Ion Dobre, Stela Enescu, Petre 
Gheorghe, Mihail Ghelmegeanu, I. Irimescu, 
Patriarhul Justinian, pastorul Traian Iova- 
nelli, general de armată în rezervă Mihail 
Lascăr, Eroul Muncii Socialiste Ștefan 
Lungu, Mihail Macavei, Paul Maron, 
Florica Mezincescu, acad. Ștefan Milou, 
acad. Ști S. Nicolau, Ioana Nicola, acad 
Gh. Oprescu. C. Paraschivescu-Bălăceann, 
Maria S. Petre, Eremie Pîrdău, acad. Lotar 
Rădăceanu, Cornel Răducanu, acad. Mihail 
Ralea, șef rabinul Mozes Rosen, Sorin 
Toma, acad. N. Vasilescu-Karpen și Aurelia 
Voican.

Quvîntul de deschidere a fost rostit de 
acad. prof. P. Constantinescu'Iași, care a 
subliniat că Adunarea de la Helsinki, prin 
amploarea și țelurile ei a atras atenția 
lumii întregi, cu atît mai mult cu cit ea a 
avut loc în preajma unui eveniment politic 
de Însemnătate excepțională, conferința de 
Ia Geneva a șefilor guvernelor celor patru 
puteri, U.R.S.S., S.U.A., Anglia și Franța,

Cuvîntarea 
acad. Lotar Rădăceanu

A luat apoi cuvîntul acad. Lotar Rădă
ceanu, membru în Consiliul Mondial al 
Păcii, conducătorul delegației poporului 
romîn la Adunarea Mondială a Păcii de la 
Helsinki, care a spus între altele:

Trebuie să spun de la început că întîl- 
nirea Mondială de la Helsinki și-a meritat 
pe deplin denumirea. Ea a fost o întîlnire 
mondială îțȚuc^I mai deplin înțeleș al c.uvîn- 
tulul. Au venit Ia Helsinki aproapț 2.000 de 
delegați veniți țlin 68 .de ,țări de pe toate 
continentele —- europeni, asiatici, africani, 
australieni, americani — oameni de toate 
culorile, credințele religioase și rasele, de 
cele mai variate convingeri politice și filo
zofice și provenind din cele mai diferite 
pături sociale. Pe deasupra tuturor deose
birilor de tot felul, toți acești oameni au 
căutat să găsească împreună în discuții pe 
deplin,, liber,e. și adesea contradictorii, căile 
care duc spre eliberarea omenirii de teama 
războiului, spre Stabilirea încrederii între 
popoare, spre destinderea și colaborarea in
ternațională.

Deplina unanimitate cu care s-au adoptat 
documentele Adunării, în primul rînd docu
mentul care va trece în istorie sub numele 
de „Apelul de la Helsinki", a arătat clar că 
realizarea unui acord este pe deplin posi
bilă, dacă există dorința sinceră de înțe
legere.

Apelul de la Helsinki, precum și rezolu
țiile și recomandările adoptate de partici- 
panții la Adunare, sînt menite să joace un 
rol în preajma conferinței de la Geneva a 
șefilor celor patru puteri, care se deschide 
luni. Apelul de la Helsinki subliniază uriașa 
răspundere ce revine marilor puteri în opera 
de menținere și întărire a păcii și securității 
în lume și arată că lumea întreagă își în
dreaptă speranțele spre conferința de la 
Geneva a celor patru mari puteri. Apelul de 
la Helsinki cheamă popoarele să-și dubleze 
vigilența împotriva forțelor cărora le con
vine războiul rece și care acționează împo
triva unei apropieri între cele patru mari 
puteri. i i J ', , )

In continuare, vorbitorul s-a ocupat de 
problemele dezbătute de comisiile Adunării 
și a arătat recomandările fiecărei comisii.

La Helsinki, la măreața Adunare a po
poarelor, s-a făcut auzită, prin glasul repre
zentanților săi, și voința de pace a poporu
lui romîn. De la tribuna Adunării mondiale 
a popoarelor, am transmis convingerea fer
mă a potporului nostru că conviețuirea și 
colaborarea pașnică între popoare, relațiile 
internaționale normale sînt pe deplin posibile 
între toate statele din lume, fără deosebire 
de orînduire socială și de stat, dacă la baza 
acestor relații vor fi statornicite principiile 
coexistentei pașnice. J’opotul nostru iubitor 
de pace aprobă cu căldură documentele a-

Primul concert 
al orchestrei de muzică populară 

a orașului Budapesta
Orchestra de muzică populară a orașului 

Budapesta, sosită de curînd în Capitală la 
invitația Institutului Romîn pentru Rela
țiile Culturale cu Străinătatea, va da timp 
de două săptamîni concerte în Capitală și 
în cîteva orașe din țară.

Orchestra de muzică populară a orașului 
Budapesta, prezintă anual 100 de concerte 
dintre care aproape 50 în sălile de concert 
ale Budapestei sau ale orașelor mari de 
provincie, iar restul în uzine și cămine cul- 

a turale. In lunile de vară, orchestra organi
zează turnee în cele mai mari centre indus
triale ale țării și la sate.

Sub conducerea artistică a lui Faludi 
Rezso, dirijor distins cu Medalia de merit 
pentru cultură socialistă și avînd ca solistă 
pe Eva Ktirthy, orchestra a dat ieri seară 
primul concert în sala C.C.S. In cadrul a- 
cestui concert s-au interpretat cîntece 
populare maghiare, cîntece secuiești,- mu
zică populară romînească precum și lucrări 
ale compozitorilor Liszt, Erkel, Weiner Leo, 
Kozat și alții. Astă seară orchestra de mu
zică populară a orașului Budapesta va da 
un concert în sala Ateneului R.P.R., după 
care va trăi concerta în orașele Ploești, 
Cluj, Iași, Galați și Constanța.

Darea de seama 
prezentată în Capitală 

asupra lucrărilor Adunării 
Mondiale a Păcii 

de la Helsinki
doptate de reprezentanții popoarelor parti
cipant! la Adunarea Mondială a Păcii de la 
Helsinki.

Hotărîrile Adunării Mondiale a Păcii de la 
Helsinki trebuie să constituie un imbold spre 
noi succese ale poporului nostru în lupta 
pentru înflorirea și apărarea securității pa
triei noastre scumpe 1

Cuvîntarea 
acad. Mihail Ralea

Acad. Mihail Ralea s-a ocupat de proble
ma germană și de problema asigurării secu
rității în Europa. Vorbitorul a arătat că re
zolvarea problemei germane interesează în 
cea mai mare măsură atît poporul german 
cît și popoarele lumii întregi. Acest puternic 
interes — a spus vorbitorul — izvorăște din 
voința fermă a popoarelor de a evita repe
tarea pe scară mult mai largă a vărsărilor 
de sînge provocate de militarismul german 
de pe urma cărora au rămas atîția orfani și 
văduve, atîtea ruine. Interesele tuturor po
poarelor din Europa, inclusiv poporul ger
man, cer crearea unui trainic sistem euro
pean de securitate colectivă, la care să par
ticipe toate statele europene, indiferent de 
orînduirea lor socială.

Poporul nostru este vital interesat în con
solidarea păcii, în stabilirea unor relații paș
nice bazate pe încredere reciprocă între 
toate țările, inclusiv Germania.

In prezent, se poate spune că există un 
teren mai prielnic pentru relații economice 
germano-romîne. Relațiile economice ale 
tării noastre și Republica Democrată Ger
mană au cunoscut un avînt continuu. Schim
burile între Republica Populară Romînă și 
Republica Federală Germană care au fost un 
timp îndelungat sporadice, au fost mult lăr
gite anul acesta. Normalizarea relațiilor din; 
tre cele două țări ar crea baza unei colabo
rări multilaterale. O Germanie unificată, ar 
oferi posibilități vaste pentru lărgirea rela
țiilor ei comerciale cu celelalte țări europene 
și în special cu țările din răsăritul Europei, 
care au fost totdeauna un consumator de 
mărfuri germane și un furnizor de produse 
necesare economiei germane.

Poporul romîn, convins că problema ger
mană poate și trebuie să fie soluționată pe 
baze pașnice democratice, va sprijini orice 
inițiativă îndreptată spre atingerea acestui 
obiectiv, esențial, pentru asigurarea păcii.

Cuvîntarea 
acad. Ștefan S. Nicolau

Acad. Ștefan S. Nicolau, a vorbit despre 
lucrările Adunării în problema interzicerii 
armelor atomice și a dezarmării.

In discursul său de deschidere, savantul 
francez Frideric Joliot-Curie a arătat că în 
prezent s-au creat condiții favorabile pentru 
realizarea marilor năzuinți ale omenirii: in
terzicerea armelor atomice și cu hidrogen și 
reducerea generală a înarmărilor, ambele 
sub un control internațional sever.

In aceste condiții, „capacitatea de produc
ție actualmente absorbită de armamente ar 
fi eliberată în beneficiul lucrărilor pacifice1 
— a arătat Joliot-Curie.

Aportul pe care l-au adus propunerile so
vietice în problema dezarmării și a interzi
cerii armei atomice este de neprețuit. După 
cum se știe aceste propuneri, mergînd în 
întțmpinarea^ unor puncte de vedere ale pu
terilor occidentale, au apropiat atît de mult 
pozițiile, încît realizarea unui acord nu mai 
este decîi o chestiune de bunăvoință.

Scriitorul sovietic Korneiciuc a expus pe 
larg conținutul propunerilor sovietice, insis- 
tînd asupra posibilităților de realizare a con
trolului international.

Atenția Adunării a fost reținută de mesa
jul filozofului englez Bertrand Russel, unul 
dintre acei ce cu ani în urmă era adept al 
războiului atomic preventiv și care acum s-a 
ridicat cu toată vigoarea împotriva între
buințării energiei nucleare ca mijloc de dis
trugere în masă. Mesajul lui Russel acordă 
o mare importanță., aportului pe care sa- 
vanții specialiști îl pot aduce în lămurirea

Se extinde creșterea păsărilor 
în regiunea Galati

Pe cuprinsul regiunii Galați la fel ca și 
în alte regiuni, comisiile de femei au reușit 
să obțină însemnate rezultate antrenînd un 
mare număr de gospodine în acțiunea^ de 
creștere a păsărilor. Este concludent în a- 
ceastă privință faptul că în timp ce în 
anul 1954 în ouprinsul acestei regiuni au 
fost crescute 1.671.440 păsări, în anul 1955 
numărul acestora a trecut de 4.600.000. Re
zultatele bune obținute se datorează atît fo
losirii incubatoarelor cît și faptului că, mai 
mult ca în anul precedent, gospodinele s-au 
preocupat de punerea ouălor la cloșcă.

La fel ca în orice domeniu de activitate, 
și în acest sector s-au evidențiat o serie de 
femei fruntașe, rezultatul spiritului lor gos
podăresc concretizîndu-se în belșugul ce i-au 
adus în gospodăriile respective. In comuna 
Tudor Vladimirescu din raionul Liești de 
pildă, tov. llinca Paraschiva a scos de la 
cloști într-o scurtă perioadă de timp, 130 
de pui de găină de rasă pestriță, 13 boboci 
de gîscă, t>0 porumbei și 50 găini de rasă 
pestriță, împrumutînd totodată 7 cloști ve
cinilor ei. Succese frumoase au obținut de 

iasemenfca' și iqyarășa Cecilia Gugonea din 
comuna Nămoloasa, același raion, care a 
scos de la 7 cloști peste 110 pui, Darir Pe- 
trana din comuna Greci, raionul Măcin, care 
a scos de la clpști 150 pui, Radu Milica din 
comuna Sfhulți, raionul Bujor, Aurica Gro- 
su din comuna Amara, raionul Filimon 
Sîrbu, etc. Creșterea păsărilor au dat re
zultate nu numai în comune ci chiar și în 

opiniei publice asupra consecințelor unui 
război cu arme nucleare.

In comisia ce s-a ocupat cu problemele 
energiei atomice și a dezarmării, peste 
cincizeci de oratori, italieni, suedezi, indieni, 
americani, sovietici, germani, japonezi, fran
cezi, vietnamezi, englezi și din alte nume
roase țări, au luat în. considerare urmările 
nefaste ce ar succeda utilizarea armelor ato
mice într-un eventual război și au cerut: în
cetarea experiențelor cu arme atomice, anga
jamentul solemn al tuturor țărilor de a nu 
folosi arme cu dezintegrare nucleară, interzi
cerea armelor atomice și dezarmarea sub
stanțială și progresivă în etape stabilite, 
totul strict controlat.

Delegația Republicii Populare Romîne, 
luînd parte la dezbaterile comisiei pentru 
energie atomică și dezarmare, a arătat punc
tul de vedere al poporului nostru, vital inte
resat în folosirea energiei atomice numai în 
scopuri pașnice. In urma ajutorului frățesc 
al Uniunii Sovietice, poporul nostru va pu
tea să beneficieze printre primele popoare 
de această uriașă descoperire a minții ome
nești.

Cuvîntarea 
artistei Ioana Nicola

Ioana Nicola, artistă emerită, a RPR-> 
s-a ocupat de problema schimburilor cultu
rale, dezbătută în Adunare.

Ca artistă, m-a impresionat în mod deose
bit numărul mare de oameni de cultură par- 
ticipanți la Adunarea Mondială a Păcii. Au 
fost peste 300 de scriitori, artiști și oameni 
de știință din întreaga lume — dintre care 
numeroase personalități de știință de re
nume mondial.

Adunarea Mondială a Păcii a subliniat 
marea răspundere a oamenilor de cultură, a 
căror activitate creatoare trebuie să slujeas
că în mod fidel cauza păcii și a prieteniei în
tre popoare. Permiteți-mi să citez — a spus 
vorbitoarea o declarație semnificativă a 
unui renumit scriitor australian Vance Pal
mer, fost președinte al fondului literar al 
Commonwealth-ului britanic, delegat la Adu
narea Mondială de la Helsinki: „după ter
minarea războiului credeam că părerile in
dividuale nu joacă un rol important în pro
blemele internaționale — spunea Palmer — 
că există un curent irezistibil al evenimen
telor internaționale și că fiecare scriitor tre
buie să-și cultive grădina sa...

Dar aceasta este o mare greșală... este o 
trădare față de prezent și viitor. Nu există 
vreun curent irezistibil. Părerile și în ultima 
instanță voința oamenilor este aceea care 
determină desfășurarea evenimentelor inter
naționale".

Discuțiile din comisia culturală care a 
funcționat în cadrul adunării au scos în evi
dență marea răspundere ce revine mișcării 
pentru pace în lupta pentru risipirea neîn
crederii internaționale, pentru îndepărtarea 
barierelor artificiale puse în calea cunoaș
terii reciproce a popoarelor, în lupta pentru 
desfășurarea unui larg schimb cultural în
tre toate țările, fără deosebire de orînduire 
socială.

Cît de valoros este aportul schimburilor 
culturale și al întîlnirilor internaționale în 
general la cauza păcii ne-am putut convin
ge personal, noi, membrii delegației romîne 
la Helsinki. Asfel, preotul budist Saranan- 
kara din îndepărtatul Ceylon — țară situată 
la mii de kilometri de patria noastră — a 
declarat că întorși de la Festivalul de la 
București mulți tineri ceylonezi au vorbit 
despre succesele și voința de pace a poporu
lui romîn. „Popoarele continentului nostru — 
a spus Saranankara — manifestă un deose
bit interes față de țările de democrație popu
lară care se dezvoltă în condiții de inde
pendență Și suveranitate națională".

Am luat parte la o întîlnire a membrilor 
Asociației Finlanda-Romînia cu membrii de
legației noastre, în cadrul căreia Asociația 
a prezentat un frumos program de muzică 
populară rominească și dansuri populare 
romînești și finlandeze. A fost o seară de 
neuitat. Ne-am dat și mai bine seama $i 
unii și alții ce perspective minunate ar des
chide întregii omeniri larga dezvoltare a 
schimburilor culturale pentru înfrățirea în
tre popoare, pentru înflorirea culturii tutu
ror națiunilor, pentru progresul civilizației 
mondiale.

Cuvîntările au fost viu aplaudate. Partlci- 
panții la adunare și-au manifestat puternic 
adeziunea la hotărîrile luate de Adunarea de 
la Helsinki.

Adunarea publică s-a încheiat cu un bogat 
program artistic.

orașul Galați unde tovarășa Ioana Băli-nea- 
nu, de exemplu, are 120 de păsări și 8 cloști, 
iar tovarășa Maria Bejan are peste 169 de 
păsări.

*
Extinderea creșterii păsărilor în regiunea 

Galați se datorează în primul rînd preocu
pării și priceperii gospodinelor respective, 
muncii de lămurire desfășurată de comisi
ile de femei și totodată faptului că unii 
tehnicieni și doctori veterinari au sprijinit 
această acțiune, dînd îndrumările necesare, 
vaccinînd păsările împotriva eventualelor 
boli, etc.

Pe lingă acțiunea de creștere individuală 
a păsărilor, în orașele Galați și Brăila au 
fost organizate și opt asociații de creștere 
în comun a păsărilor, asociațiile respective 
contractind cu organele Ministerului Indus
triei Alimentare (O.R.A.C.A.) vînzarea a- 
cestor păsări. Numai în orașul Brăila, de 
pildă, cele 4 asociații înființate au contrac
tat peste 540 boboci de rață, beneficiind de 
însemnatele avantaje oferite contractanților 
de animale și păsări.

In cuprinsul regiunii se formează neîn
cetat comitete de inițiativă pentru creșterea 
în comun a păsărilor, cum ar fi de pildă 
două comitete în comuna Tudor Vladimi- 
rescu și unul în comuna Hîngulești din 
raionul Liești.

Din ce în ce mai multe gospodine din ou
prinsul regiunii Galați, convi-ngindu-se de 
avantajele creșterii păsărilor, participă la 
această însemnată acțiune.

. ..........................................
A apărut în limbile: rusă, romînă, 

franceză, germană, engleză și spaniolă:

„Pentru pace trainică, 
pentru democrație populară 1“

București. Organ al Biroului Informa
tiv al partidelor comuniste și muncito
rești.

Nr. 28 (349)
Cuprinde :

*★*: Comunicatul informativ cu privire 
la Plenara Comitetului Central al 
Partidului Comunist al Uniunii So
vietice

*** : Cu privire la convocarea celui de
al XX-lea Congres ordinar al 
P.C.U.S. — Hotărîrea Plenarei Co
mitetului Central al P.C.U.S.

*** : Hotărîrea Plenarei C.C. al P.C.U.S. 
în legătură cu raportul Delegației 
guvernamentale sovietice cu privi
re la rezultaiele tratativelor so- 
vieio-iugoslave

***: Despre sarcinile privind dezvol
tarea continuă a industriei, progre
sul tehnic șl îmbunătățirea organi
zării producției
Hotărîrea Plenarei C.C. al P.C.U.S- 
adoptaiă la 11 iulie 1955 pe mar
ginea raportului prezentat de tov.

N. A. Bulganin
***: Documentele Congresului Mondial 

al Mamelor
***: In partidele comuniste și munci

torești
Ț. Davagsuren : Munca politică în rîn- 

durile araților muncitori în Repu
blica Populară Mongolă

Bela Szalai : Pentru prietenie între 
popoarele Ungariei și Iugoslaviei 

Franciszek Biinowski: Lupta pentru ri
dicarea productivității muncii în 
industria Poloniei populare

Leon Berardi: Pentru apărarea caselor 
poporului din Italia

Jiri Stano: O demonstrație a forței și 
unității poporului cehoslovac

Jan Marek: Note politice: 1. Cu privire 
la situația școlilor elementare din 

Anglia; 2. Dezinformatorii de la 
ziarul „Svenska Dagbladet".

De vînzare la toate librăriile, chioșcu
rile și debitele O.C.L.

Prețul 40 bani

'• Vineri seara a sosit în capitală echipa 
de fotbal, First Vienna, campioana Austriei 
pe anul 1954—1955.

Pe aeroportul Băneasa, fotbaliștii aus- 
triaci au fost întîmpinați de reprezentanți 
ai Comitetului pentru cultură fizică și sport 
și membri ai comisiei cenirale de fotbal.

Primul joc al echipei First Vienna la 
București va avea loc mîine, duminică pe 
stadionul Republicii. Cu acest prilej, echipa 
vieneză va întî'ni echipa selecționată a 
categoriei. A, din care vor face parte Ozon, 
Pahonțu, Călinoiu, Pereț, Petschowski, 
Georgescu și alții.

• A început returul campionatului de 
fotbal al Uniunii Sovietice. Campioana țării, 
echipa ,,Dinamo" Moscova, a obținut două 
victorii în fața echipelor „Lokomotiv" Mos
cova cu 2—1 și „Rezervele de Muncă" Le
ningrad cu 1—0.

In clasament, dinamoviștii din Moscova 
continuă să dețină primul loc cu 21 puncte 
din 26 posibile. Locul doi este ocupat de 
„Spartak" Moscova cu 16 puncte din 24 
posibile. Echipa T.D.S.A., clasată pe locul 
trei are de asemenea 16 puncte dar un 
gol-averaj mai slab.

« Etapa a 9-a a turului ciclist al Fran
ței, desfășurată ieri peste munții Alpi, de 
la Briancon la Monaco (275 km.) s-a termi
nat cu victoria francezului Raphael Gemi- 
niani. El a parcurs distanța în 8h. 15’50”, 
fiind urmat la 2 minute de Bauvin (Franța), 
Fornara, (Italia), Rolland (Franța), L. 
Bobet (Franța) și Astrua (Italia).

In clasamentul individual continuă să 
conducă Antonin Rolland, urmat în ordine 
de Fornara, Bobet și Gaul (Luxemburg) la 
o diferență de aproape 12 minute.

• Din delegația sportivă franceză care va 
participa la Festival va face parte și o pu
ternică echipă de tenis de masă. Această e- 
chipă va fi alcătuită din 4 sportivi: Amou- 
retti, Roothoft, Hagenauer și Sala, toți jucă-, 
tori de valoare care au reprezentat Franța 
la ultimele campionate mondiale de la U- 
trecht.

Informații Pronosport
Programul concursului „Pronosport" nr. 29 

(etapa din 24 iulie 1955)
I Iași — Galați (Cupa Orașelor seria l-a).
II. Bacău — Bîrlad (Cupa Orașelor se

ria l-a).
III. Ploești — București (Cupa Orașelor 

seria ll-a)
IV. Constanța — Orașul Stalin (Cupa 

Orașelor seria 11-a).
V. Arad — Reșița (Cupa Orașelor seria

III- a).
VI. Craiova — Timișoara (Cupa Orașelor 

seria III-a).
VII. Oradea — Cluj (Cupa Orașelor seria

IV- a).
VIII. Baia Mare — Tg. Mureș (Cupa Ora

șelor seria IV-a).
IX. S. C. Einheit Dresden — Aktiwist 

Brieske Senftenberg (amical R.D.G.).
X. Lokoinotlw Stendal — S. C. Empor Ros

tock (amical R.D.G.).
XI. Motor Dessau — Chemie Zeitz (amical

R.D.G.). t ,
XII. Fortschritt Meerane — Motor Karl 

Marx Stedt West (Cupa TOTO-R.D.G.).

MECIURI DE REZERVA

A. Empor Wurzen — Chemie Glauchau 
(Cupa TOTO-R.D.G.).

B. Vorwarts Leipzig — S. C. Motor Jena 
(Cupa TOTO-R.D.G.).

C. Rotation Nord Ost Leipzig — Motor 
Mitte Magdeburg (Cupa TOTO-R.D.G,),

D. Motor Nordhausen West — Fortschritt 
Hartha (Cupa TOTO-R.D.G.).

★
La concursul PRONOSPORT nr. 28 etapa 

din 17 iulie se acordă 5 categorii de premii:
Premiul I, II șl III pentru 12, 11 sau 10 

rezultate , exacte, premiul de consolare (ou 
un punct mai puțin decît premiul III la 
toate concursurile dintr-o lună) și premii 
speciale (pentru cei care au 0 puncte).

Ca premii speciale se acordă o motocicletă 
(pentru participantul cu cele mai multe bule
tine cu 0 rezultate) două aragazuri și cîte 
un aparat de radio cu discotecă și pikup.

Premiul special de la concursul PRONO
SPORT nr. 26, (etapa din 3 iulie) o motoci
cletă a revenit lui Petru Flekinger din Timi
șoara, strada Balaș nr. 26, care a avut 16 
buletine cu 0 rezultate.

Motocicleta va fi acordată după expirarea 
termenului de 10 zile, termen tn oare pot fi 
făcute eventualele contestații

Lucrările sesiunii Consiliului Economic și Social al O.N.U.

U.R.S.S. a propus să se ceară guvernelor anularea 
restricțiilor și a discriminărilor din comerț

GENEVA 15 (Agerpres). — TASS trans
mite: Consiliul Economic și Social al
O.N.U. continuă să discute situația econo
mică mondială. Reprezentantul S.U.A., Bec
ker, a subliniat că îmbunătățirea situației 
economice pentru toate popoarele este po
sibilă dacă va fi înlăturată primejdia unui 
nou război. Reprezentantul S-U-A- a decla
rat în continuare că „dezarmarea pe plan 
internațional ar aduce binefaceri concrete 
tuturor popoarelor și aceasta se referă în 
primul rînd la domeniul energiei atomice 
unde există cel mai izbitor contrast între 
resursele folosite pentru producția armelor 
de război și resursele consacrate scopurilor 
pașnice".

După părerea delegației sovietice, a de
clarat P. N. Kumîkin, reprezentantul 
U.R.S.S, Consiliul Economic și Social nu 
poate să nu declare că sprijină principiile 
coexistenței pașnice a popoarelor, nu poate 
să nu salute slăbirea încordării internațio
nale și creșterea încrederii între popoare, 
nu poate să nu contribuie la noi succese în 
acest domeniu.

Reprezentantul U.R.S.S. a vorbit apoi pe 
larg despre dezvoltarea economiei naționale 
a U.R.S.S. care este oglindită insuficient 
sau inexact în darea de seamă privind si

Declarațiile lui Nehru despre vizita sa in U.R.S.S.
DELHI 15 (Agerpres). — TASS trans

mite: La 14 iulie a avut loc o ședință a 
guvernului indian, la care primul ministru 
Nehru a făcut o, comunicare asupra vizitei 
sale în Uniunea Sovietică și în alte țări din 
Europa.

După cum comunică ziarul „Hindustan 
Times", Nehru a spus că conducătorii so
vietici sînt pătrunși de o năzuință sinceră 
spre pace și doresc ca conferința de Ia 
Geneva a șefilor guvernelor celor patru 
puteri să fie încununată de succes. Nehru 
a subliniat că Uniunea Sovietică dorește 
pacea, nu pentru că s-ar simți slabă în do
meniul industriei și agriculturii.

După cum relatează ziarul „Times of 
India", Nehru a explicat însemnătatea de

Situația politică din Indonezia
DJAKARTA 15 (Agerpres). — TASS trans

mite : Presa indoneziană relatează despre a- 
gravarea continuă a situației din țară ca ur
mare a încercării forțelor reacționare de a 
răsturna actualul guvern Sastroamidjojo.

La 13 iulie a avut loc o ședință a guvernu
lui, în urma căreia s-a anunțat că ministrul 
apărării, Kusumasumantri,’ a hotărît să de
misioneze. Primul ministru Sastroamidjojo 
va asigura provizoriu conducerea ministeru
lui Apărării.

Par'.idelode opoziție cer insistent demisia 
întregului guvern Sas'roamidjojo.

Agenția Antara transmite declarația unui 
lider al partidului Mașumi în care se vorbeș
te despre necesitatea de a se crea în locul 
actualului guvern un cabinet prezidențial în 
frunte cu vicepreședintele Hatta.

Presa indoneziană de stînga își exprimă 
temerea că crearea unui asemenea cabinet 
poate duce la insiaurarea în țară a unui re
gim de dictatură militară-,

DJAKARTA 15 (Agerpres). — TASS 
transmite : Ziarele Continuă să acorde o 
atenție deosebită problemelor de politică in
ternă și în special posibilității unei crize a

Pentru realizarea unui pas important 
pe calea unificării Germaniei

Apelul adresat de conducerea Partidului Comunist din Germania 
conducerilor P.S.D.G. și Uniunii sindicatelor din Germania occidentală

BERLIN 15 (Agerpres). — A.D.N. trans
mite : Conducerea Partidului Comunist din 
Germania a dat publicității apelul adresat 
conducerii Partidului social democrat din 
Germania și conducerii Uniunii sindicate 
lor din Germania occidentală precum și 
tuturor membrilor și activiștilor P.S.D.G. și 
ai Uniunii sindicatelor din Germania occi
dentală.

Peste cîteva zile, ®e spune în apel, va 
începe conferința șefilor guvernelor U.R.S.S., 
S.U.A., Angliei și Franței. Popoarele așteap
tă de la această conferință o mare contri
buție la slăbirea continuă a încordării situa
ției internaționale. Poporul german dorește 
cu ardoare o înțelegere a marilor puteri 
privind măsuri pentru reunificarea pașnică 
a patriei noastre și asigurarea păcii în Eu
ropa.

Conducerea Partidului Comunist din Ger

Procesul înscenat Partidului Comunist din Germania
KARLSRUHE 15 (Agerpres). — In ca

drul dezbaterilor din 14 iulie a procesului 
de la Karlsruhe intentat Partidului Comunist 
din Germania a luat cuvîntul dr. Wessig, 
reprezentant al P.C.G. care a făcut un is
toric al acestui partid. El a arătat că P.C.G. 
a rămas Întotdeauna credincios principiilor 
și țelurilor sale. „Țelul P.(^G., a declarat el, 
este lupta pentru unitatea și independența 
națiunii, lupta pentru pace și libertățile de
mocratice ale poporului, lupta pentru reven
dicările sociale ale oamenilor muncii de la 
orașe și sate, lupta pentru eliberarea omeni
rii de orice exploatare prin crearea unei o- 
rînduiri socialiste". „Istoria a arătat, a spus 
dr. Wessig în încheiere, că pînă în prezent 
P.C.G. nu a putut fi zdrobit pentru multă 
vreme. La fel și în viitor, nimic nu va putea 

'reține P.C.G. din calea sa". Pledoaria lui 
Wessig a fost întreruptă în repetate rînduri 
de președintele tribunalului dr. Wintrich 
care l-a amenințat că-i retrage cuvîntul.

In ședința din după amiaza zilei de 14 
iulie a luat apoi cuvîntul dr. Kaul, împuter
nicitul P.C.G. care a făcut o amplă expune
re asupra restricțiilor, persecuțiilor și piedi
cilor de care s-au lovit reprezentanții P.C.G. 
în toți cei patru ani de cînd au început pre
gătirile în vederea procesului. Cînd dr. Kaul a

Cîf numără populația globului pămînfesc
NEW YORK 15 (Agerpres). — TASS 

transmite : Secretariatul O.N.U. a dat publi
cității o dare de seamă în care se arată că 
în anul 1954 numărul locuitorilor de pe glo
bul pămîntesc se cifra la 2.528.300.000 de 
locuitori, cu 35 de milioane mai mult decît 
tn anul precedent. Numărul populației pe 
continente este după cum urmează : Africa 
— 216 milioane, America de nord — 233 de 

tuația economică mondială întocmită de se
cretariatul O.N.U.

P. N. Kumîkin a arătat că în prezent în 
Uniunea Sovietică energia atomică este fo
losită în domeniul industriei, medicinii și 
în alte domenii. U.R.S.S. acordă ajutor teh- 
ntco-științific și de producție mai multor 
țări pentru crearea unei baze științifico-ex- 
perimentale în vederea dezvoltării cercetări
lor în domeniul fizicii nucleare și a folosirii 
energiei atomice in scopuri pașnice.

Pornind de la interesele dezvoltării co
merțului internațional pe o bază sănătoasă, 
delegația sovietică a prezentat spre exami
nare Consiliului propunerea de a se cere 
guvernelor să anuleze restricțiile și discri
minările din comerț.

Ținînd seama de necesitatea imperioasă 
a creării urței organizații internaționale care 
să contribuie la dezvoltarea legăturilor co
merciale internaționale, delegația sovietică 
a prezentat și un proiect de rezoluție care 
cheamă guvernele țărilor membre ale O.N.U. 
să ratifice cît mai grabnic Statutul Orga
nizației Comerciale Internaționale semnat 
în 1948 la Conferința de la Havana de 54 
de state. Prezentînd proiectul de rezoluție 
sus-menționat, a spus P. N. Kumîkin, 
Uniunea Sovietică este gata să intre în 
această organizație.

clarațiilor făcute în comun cu mareșalul 
Bulganin și cu alți prim-miniștri. Nehru 
interpretează aceste declarații ca o manifes
tare a dorinței de pace care se constată în 
prezent în întreaga lume. Nehru a spus că 
nu a avut destul timp pentru a studia în 
mod amănunțit structura economică sovie
tică, dar că a fost impresionat de realizările 
Uniunii Sovietice în domeniul economic.

Ziarul „Hindustan Standard" comunică 
că anterior Nehru, care este președintele Co
misiei Naționale a Planificării, a prezentat 
un raport în cadrul unei ședințe a Comi
siei, în care a scos în evidență uriașa con
strucție în Uniunea Sovietică și marea aten
ție care se acordă în Uniunea Sovietică în
deplinirii planului pe anul în curs, în ca
drul planului cincinal.

cabinetului Sastroamidjojo și a creării unui 
nou cabinet în frunte cu vicepreședintele 
Hatta. Partidele din opoziție cer demisia 
guvernului. Acestei cereri i s-au alăturat 
partide minore cum sînt partidul Parindra, 
Uniunea musulmană indoneziana, fracțiunea 
progresistă din parlament, care pînă în pre
zent sprijineau cabinetul.

Cercurile democratice averiizează asupra 
seriozității situației din țară. Organizații 
printre care Uniunea tineretului din Repu
blica Indonezia, Sindicatul muncitorilor a- 
gricoli, protestează împotriva acțiunilor 
cercurilor reacționare și a încercărilor unui 
grup de ofițeri superiori de a instaura in 
țară dictatura militară.

Presa publică o declarație făcută de pre
ședintele organizației țărănești „Baristan 
Tani Indonesia", care grupează peste 
2,200.000 de membri, în care se spune că 
țăranii indonezieni iau atitudine împotriva 
oricărei forme de dictatură militară, sprijină 
guvernul Sastroamidjojo și protestează îm
potriva încercărilor de înlocuire a sistemu
lui parlamentar democratic printr-o dictatură 
militară.

mania propune Partidului social-democrat șî 
Uniunii sindicatelor dim Germania occiden
tală să ceară în comun conferinței șefilor 
guvernelor celor patru puteri următoarele:

a. Lichidarea acordurilor de la Paris care 
împiedică reunificarea Germaniei precum și 
crearea unui sistem european de securitate 
colectivă.

b. Retragerea din Germania a trupelor de 
ocupație ale S.U.A., Angliei, Franței și 
U.R.S.S.

c. Lichidarea neîntîrziată a tuturor baze
lor militare străine de pe teritoriul Germa
niei.

Sîntem convinși, se spune în încheiere în 
apel, că realizarea acestor propuneri ar ser
vi securității și păcii și ar constitui un pas 
important pe calea spre restabilirea unității 
Germaniei.

supus unei critici aspre măsurile ilegale de 
persecutare a P.C.G., el a fost întrerupt în 
repetate rînduri de președintele tribunalului. 
In cele din urmă ședința a fost suspendată, 
tribunalul hotărînd să nu mai admită discu
tarea descinderilor și confiscărilor efectuate 
în cadrul acestui proces.

★
KARLSRUHE 15 (Agerpres). — După 

cum anunță agenția D.P.A., la 14 iulie au 
luat sfîrșit pledoariile în procesul de la 
Karlsruhe intentat Partidului Comunist din 
Germania. Ultimul a vorbit Fritz Rische, 
membru în conducerea P.C.G. oare a dat 
citire unei declarații a conducerii P.C.G.

In ce privește pronunțarea sentinței, a- 
genția D.P.A. precizează că ea nu v,a fi 
aată decît peste cîteva luni.

★
BONN 15 (Agerpres). — Earl Warren, 

președintele Curții Supreme din S.U.A. care 
se află în vizită la Bonn a fost primit la 
14 iulie în audiență de cancelarul Adenauer. 
Potrivit agenției A.D.N., această vizită se 
află în legătură directă cu procesul de la 
Karlsruhe intentat P.C.G., proces care a in
trat în faza finală. Agenția A.D.N. precizea
ză că Warren este cunoscut pentru atitudi
nea sa anticomunistă.

milioane, America de sud — 121,1 milioa
ne, Asia (fără U.R.S.S. dar cu populația 
Chinei potrivit statisticilor din anul 1948) — 
1.323 milioane, Europa (exceptînd U.R.S.S.) 
— 406,5 milioane, Oceania — 14,2 milioane 
locuitori.

Secretariatul O.N.U. evaluează numărul 
populației din U.R.S.S. la 214,5 milioane lo
cuitori.
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Intîlnirei osmanilor da știință 
sovietici cu profesorul american 

W. Agathon
MOSCOVA 15 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 14 iulie la Institutul de literatură 
universală ,,A. M. Gorki" al Academiei de 
Științe a U.R.S.S., a avut loc o întîlnire a 
oamenilor de știință sovietici cu profesorul 
Wiliam Agathon de la Universitatea din sta
tul Pensilvania (S.U.A.). In numele oameni
lor de știință sovietici oaspetele a fost salu
tat de profesorul D.D. Blagoi, care a arătat 
că oamenii sovietici nutresc sentimente de 
prietenie față de poporul american și sini 
fericiți de a-1 vedea ca oaspete în mijlocul 
lor.

Prof. W. Agathon a vorbit despre fe'ul în 
care este organizată predarea limbii și lite
raturii ruse în instituțiile de învățăm nt 
superior din S.U.A. Comunicarea a fost as- 
cu.tată cu un. mare interes.

După ce a răspuns la numeroase între
bări, oaspetele a mulțumit pentru posibili’a- 
tea cșre i-a fost oferită de a studia în Uni
unea Sovietică arhivele literare ale scriitori’ 
lor ruși și, în special," opei ele lui N. Leskov 
pe care intenționează să le traducă în limba 
engleză. Oaspetele si-a exprimat speranța că 
în viitor vor fi extinse legăturile științifice 
și culturale dintre popoarele sovietic și ame
rican.

Primul spectacol al ansamblului 
sovietic .Beriozka" la Belgrad
BELGRAD 15 (Agerpres). — TASS trans

mite: La 14 iulie, pe stadionul „Tașmaidan" 
din Beigrad ansamolul coregrafic „Bertozka" 
din Moscova, care se află în turneu în iu
goslavia, a dat primul spectacol. Spectacolul 
s a bucurat de mult succes.

Au fost de fața: R. Ciolakovici, vicepre
ședinte al Vecci Executive Federative; K. 
Popovici, secretar de stat- pentru Afacerile 
Externe; M. Popovici și M. Todorovici, mem
bri ai Vecei Executive Federative ; I. Vilfan, 
secretarul general al președintelui R.P.F.I. ; 
S. Prița și V. Miciunovici, locțiitori ai se
cretarului de stat pentru Afaceri Externe, 
precum și alte personalități oficiale.

Noi construcții industriale 
în Muntenegru

BELGRAD 15 (Agerpres). — înainte de 
război industria Muntenegru lur era slab 
dezvoltată. Aici existau cîteva gatere, o fa
brică de ulei vegetal, o fabrică de bere etc. 
Or, și aceste întreprinderi au fost distruse 
în timpul războiului. După război ele au fost 
însă reconstruite.

In 1947, în Muntenegru a început construi
rea mai multor întreprinderi industriale cum 
sînt combinatul metalurgic de la Nicșici, 
hidrocentrala de la Gornia Zeta, linia ferată 
BarBelgrad. S-au construit de asemenea 
cîteva mici hidrocentrale.

Pissa „O scrisoare pierdută" 
se bucură de mare succes 

în Chile
SANTIAGO DE CHILE 15 (Agerpres). — 

Publicul chilian a urmărit cu o deosebită 
căldură reprezentațiile cu piesa „O scrisoa
re pierdută" a lui I. L. Caragiale, care a 
fost pusă in sqenă de un valoros colectiv 
de actori ai Teatrului experimental al Uni
versității din Chile, După cum relatează 
presa chiliana, comedia lui I. L. Caragiale 
a ținut timp de aproape două luni afișul 
teatrului „Antonio Vargas", bucurîndu-se 
de aprecierea unanimă a publicului și a cri
ticilor de artă din Chile. Astfel, ziarul „El 
Mercurio’* întir-un apticol intitulat ,.O scri
soare pierdută — începe ultima săptămînă 
a unor reprezentații de mare succes", scrie 
următoarele pe marginea piesei marelui 
autor dramatic romîn : „Piesa „O scrisoare 
pierdută", comedie satirică în patru acte, 
a fost un adevărat succes al Teatrului ex
perimental al Universității din Chile".

Evenimentele ce au 
loc în protectoratul 
englez Aden (Hadra- 
niaut) continuă de 
cîteva săptămîni să 
retină atenția opiniei 
publice. Represiunile 
sălbatice dezlănțuite 
de către forjele colonialiste britanice contra 
unor triburi de beduini ce s-au răsculat 
împotriva autorităților engleze în sudul Pe
ninsulei Arabe, au dăt loc unor ciocniri ar
mate care au crescut la proporțiile unor 
lupte serioase ce se soldează cu numeroase 
victime de ambele păr(i.

Protectoratul englez Aden se întinde în 
sudul Peninsulei Arabe, de la strîmtoarea 
Bab-el-Mandeb, ce desparte Marea Roșie de 
golful Aden, pină la golful Persic și Ma
rea Arabă, mărginindu-se la vest cu Yeme
nul ți la nord cu Arabia Saudită. Acest 
protectorat, de fapt colonie britanică, a fost 
stabilit în 1839 și se extinde asupra unei 
serii de sultanate mai mari și mai mici, lo
cuite in mare parte de triburi nomade. El 
se află intr-o regiune importantă atit în 
ceea ce privește bogățiile petrolifere cit și 
din punct de vedere comercial și militar-stra- 
tcgic. De altfel, orașul Aden, sediul admini
strației britanice, este un foarte important 
centru comercial și o mare bază maritimă 
mi itară, unul din principalele puncte de 
încrucișare a drumurilor dintre Marea Me- 
diterană și India, Africa de răsărit și Extre
mul Orient. Prin Aden trec în tranzit uriașe 
cantită(i de petrol, cereale, zahăr, cafea, 
bumbac, etc., provenite din nenumărate col
țuri ale globului pămlntesc. Adenul are și 
două porturi, accesibile pentru crucișetoare, 
ateliere de reparație a vaselor, docuri pluti
toare și aerodromuri.

Ținîndu-se seama de importanța pe care 
Adenul o reprezintă pentru imperiul brita
nic, este lesne de înțeles de ce forțele colo
nialiste engleze au fost cît se poate de 
prompte in intervenția lor împotriva triburi
lor arabe din această regiune, in rîndurile 
cărora au început să se manifeste o serie 
de acțiuni ce dovedesc linsa de supunere 
fată de „protectorii" nedoriți.

După cum relata presa egipteană, turbu- 
rările din Aden au izbucnit ca urmare a 
unor dispoziții arbitrare luate de autorită
țile engleze, care au interzis beduinilor să 
transporte pe cămilele lor mărfuri de la 
Mukaila, situat pe coasta sudică a protecto
ratului, pînă în regiunile din interior. A- 
cest transport, care constituia principala 
sursă de existentă a .beduinilor, se efectuea
ză acum cu ajutorul autocamioanelor en
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Cu prilejul «ărbătorii naționale a Statelor Unite

Schimb de mesaje între K. E. Voroșiîov 
șl președintele Eisenhower

MOSCOVA 15 (Agerpres). — TASS trans- . 
mite schimbul de mesaje între președintele 
Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S., | 
K. E. Voroșiîov, și președintele S.U.A., D. 
Eisenhower cu prilejul sărbătorii naționale 
a Statelor Un.rte — 4 iulie.

Cu prilejul sărbătorii naționale a Statelor 
Unite ale Americii — Ziua independentei, la 
3 iulie președintele Prezidiului Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., K. E. Voroșiîov, a adre
sat domnului D. Eisenhower următorul me
saj :

Excelenței sale
Domnului DWIGHT D, EISENHOWER
Președintele Statelor. Unite ale Americii

Washington
Vă rog, domnule președinte,, să primiți fe

licitările mele și sa transmiteți poporului 
american felicitările mele și ceie mai bune 
urări cu prilejul sărbătorii naționale a Staie-

Vizita delegației guvernamentale 
a R. D. Vietnam în U.R.S.S.

Recepția oferită de K. E. Voroșiîov în cinstea lui Ho Și Min
MOSCOVA 15 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 14 iunie K. E. Voroșiîov, președin
tele Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S. 
a oferit în. Padatul Mare al Kremlinului o 
recepție în cinstea lui Fio Și Min, președin
tele și primul ministru al Republicii Demo
crate Vietnam.

La recepție a luat parte : delegația guver
namentală a R. D. Vietnam în frunte cu Ho 
Și Min.

Din partea sovietică au luat parte la re
cepție : N. A. Bulganin, N. S. Hrușciov, L. 
M. Kaganovici, G. M. Malenkov, A. I. Miko- 
ian, V. M. Molotov, M. G. Pervuhin, M. A. 
Suslov, P. K. Ponomarenko, A. B. Aristov, 
P. N. Pospelov, M. V. Hrunicev, A. N. Ko- 
sîghin, V. C. KuOerenko, P. P. Lobanov, V. 
A. Maiîșev, 1. P. Tevosian, A. P. Zavemaghin, 
vice-președinți ai Consiliului de Minișui al 
U.R.S.S., miniștri, mareșali ai Uniunii So
vietice, funcționari superiori ai Prezidiu.ui bo- 
vietuiui Suprem al U.R.S.S. și ai Consinu.ui 
de. Miniștri al U.R.S.S., ai Ministerului Afa
cerilor Externe ap U.R.S.S., Ministerului A- 
părării al U.R.S.S, Ministerului Comerțului 
Exterior, inovatori în producțib, activiști pe 
tărîm științific și cultural, ziariști sovietici 
și străini.

La recepție au luat parte în calitate de 
oaspeți amoasadorii extraordinari și plenipo
tențiari : Maung Ohn (Uniunea Birmană), 
Lim He (Republica Populară Democrată Co
reeană), K. P. S. Menon (Republica India), 
I. Vosahlik, (Republica Cehoslovacă), L. 
Bravo (Argentina), D. Adilbiș (Republica 
Populară Mongolă), N. Bischoff (Austria), 
M. Priffi (Republica Populară Albania), D. 
Vidici (Republica Populară Federativă Iugo
slavia), A. Rosenzweig Diaz (Mexic), Su-

Presa vest-germană despre declarația agenției TASS 
în problema germană

BERLIN 15 (Agerpres). — TASS transmi
te : Declarația agenției TASS în problema 
germană continuă șă rămină tema . principa
lă a comentariilor presei, vest-berlineze. După 
cum reiese din' relațărțle presei, această de
clarație „a dezamăgit" cercurile, .oficiale din 
Germania occidentală. In tendința de a dimi
nua importanța acestei declarații, ziarele 
burgheze nu încetează să repete afirmația 
că declarația agenției TASS- nu ar conține 
„nimic nou".

..In cercurile bine. Informate, scrie ziarul 
„Ber.iner Morgenpost",- se așteaptă ca sîm- 
bată 16 iulie cancelarul federal să facă o am
plă declarație-guvernamentală. Se spune că 
d;, Adenauer își. va* expune într-o ședință a 
Bundpstagului punctul de vedere în ceea ce 
privește declarația sovietică în problema 
germană și totodată va face cunoscute dole
anțele germanilor adresate conferinței cva- 
dripartite care va începe la 18 iulie".

---------------------------------  -PE /WARglNEA ACTUALITATH

CE SE PETRECE ÎN ADEN
gleze. Faptul a stîrnit o indignare legitimă 
in rîndurile beduinilor.

Sub pretextul că un trib din partea locu
lui a refuzat să plătească o amendă fixa
tă de guvernatorul protectoratului, aviația 
colonialistă britanică a dezlănțuit un bom
bardament asupra unor localități arabe. 
Față de indignarea unanimă pe care a pro- 
vocat-o această acțiune, ministrul adjunct 
englez al coloniilor, lordul Lloyd, n-a avut 
altceva de declarat în Camera Lorzțlor, de- 
cit că distrugerea prin bombardare a bunu
rilor aparținînd unor 
triburi „vinovate" 
constituie, după pă
rerea sa, metoda cea 
mai eficace și pro
babil și cea mai uma
nă de a pedepsi >ceste 
triburi. Această me
todă, a arătat el, este 
în vigoare de mai 
mulți ani în protecto
ratul Aden. Desigur, 
fot ca un mijloc de 
exercitare a „misiunii 
civilizatorii" pe care 
și-au arogat-o colo
nialiștii in țările îna
poiate ale lumii. De 
altfel punctul de ve
dere al lui Lloyd a 
fost reafirmat și de 
către șeful său, minis
trul englez al colo
niilor. Lennox Boyd, 
care a afirmat la 13 iulie în Camera Comu
nelor : „Ținind seama de situația care dom
nește în prezent în protectoratul de la vest 
de Aden, nu pot interzice pedepse colective 
fie că sînt aplicate cu ajutorul aviației sau 
prin alte mijloace..."

După cum e și firesc, asemenea încercări 
de a teroriza populația băștinașă, nu putea 
decit să îndîrjească populația băștinașă 
împotriva colonialiștilor și s-o facă să 
treacă la acțiuni armate de proporții mai 
mari. Potrivit ziarului egiptean „Al Ahbar" 
in sultanatul Mukaila au avut loc ciocniri 
serioase intre triburile arabe și trupele sul 

lor Unite ale Americii — Ziua independen
ței.

K. E. VOROȘILOV 
Președintele Prezidiului 

Sovietului Suprem al U.R.S.S.
★

La 14 iulie președintele S.U.A., D. Eisen
hower a trimis lui K. E .Voroși.ov următo
rul mesaj de răspuns :

Washington
14 iulie 1955

Excelenței sale
KLIMENT EFRLMOvTCl VOROȘILOV 

Președintele Prezidiului Sovietului Suprem 
al UR.S.S.

Moscova
Sîntem recunoscători pentru mesajul exce

lenței dvs. cu priiejul sărbătorii naționale a 
Stare.or Unite ale Americii.

DWIGHT D. EISENHOWER

bandrio (Republica Indonezia), Li Siao (Re
publica Populară Chineză). 1. Avidar (statul 
Israel), E. A. Vueri. (Finlanda), trimiși ex
traordinari și miniștri plenipotențiari: G. 
Zaliaka (Etiopia), F. Khani (Siria), A. Naj; 
jar (Liban), însărcinați cu afaceri ad-in'.erim: 
a. Etessami (Iran), N. A. K. Kedri (Egipt), 
A. Kaium (Afganistan), K. Seitz (Republica 
Democrată Germană), P. N. Țarvulanov (Re
publica Populară Bulgaria), St. Ducu (Re
publica Populară Romînă), Kovacz (Republi
ca Populară Ungară), L. Petri (Suedia), J. 
Banak (Republica Populară Polonă), F. De 
Liencourt (din partea ambasadei Franței).

★
MOSCOVA 15 (Agerpres).— TASS trans

mite : Delegația guvernamentală a Republi
cii Democrate Vietnam, care se află la Mos
cova la invitația guvernului sovietic, a vi
zitat la 14 iulie tabăra de. pionieri situată 
într-o localitate din cele mai pitorești de 
lîngă Moscova—Zvenigorod.

Pionierii au oferit președintelui buchete de 
flori, un album cu fotografii îhfățișînd via
ța din tabără și au legat fiecărui membru 
al delegației cravata roșie.

Președintele Ho Și Min a mulțumit copii
lor. El a spus: Ne bucurăm foarte mu.t că 
avem priiejul să vă vedem cum trăiți aici 
într-o armonie atît de deplină, atît de să
nătoasă și plină de voie bună. Vă urez să 
vă purtați bine și să invățați bine.

Copiii au prezentat apoi oaspeților un mic 
spectacol artistic.

Președintele Ho Și Min a oferit pionieri
lor un album cu fotografii și alte daruri.

In după amiaza aceleiași zile un grup de 
membri ai delegației guvernamentale vietna
meze a vizitat Expoziția Agricolă Unională.

In comentariile sale, ziarul „Berliner Mor
genpost" scrie că, după cum a afirmat un 
reprezentant al guvernului federal, declara
ția sovietică ,;este studiată cu toată atenția 
de către Ministerul Afacerilor Externe",

Sub titlul-: „Bonnul, este dezamăgit" zia
rul „Die Welt“ publică informația asupra 
reacției cercurilor politice de la Bonn la de
clarația agenției- TASS în problema ger
mană.

Totodată ziarul subliniază că declarația a-, 
gențjei TASS reprezintă o temă importantă 
în discuțiile depu'.ațiior din Bundestag.

Ziarul „Die Weli" publică, de asemenea, 
sub semnătura lui K. Allers Un comentar 
consacrat în esență declarației agenției TASS 
în problema germană.

Autorul articolului subliniază că există 
slmptome că partidpanfii la tratative sînt 
gata să studieze cu toată atenția posibilită
țile de a se ajunge la o înțelegere.

tanatului care se află sub comandamentul 
englezilor. In regiunea Mauiia Matar deta
șamentele armate ale triburilor au încercuit 
o unitate cu un efectiv de 500 de oameni, 
trimiși de autorități pentru înăbușirea ma
nifestațiilor antiengleze ale populației. După 
cum informa agenția „Reuter" la aceste ac
țiuni de înăbușire a manifestațiilor antien
gleze din provincia Mukaila, colonialiștii au 
folosit și avioane cu reacție pentru a infrin
ge împotrivirea înverșunată a triburilor răs
culate.

Dar victime se înre
gistrează nu numai în 
rîndurile arabilor slab 
înarmați, care trebuie 
să reziste unor opera 
fiuni ale colonialiști
lor ca cele desfășurate 
cu ajutorul avioanelor 
cu reacție. După cum 
relatau agențiile de 
presă, numai in regiu
nea Kalhat, în cursul 
unei ambuscade, au 
fost uciși 73 soldați 
englezi și un mare 
număr luați prizo
nieri. O garnizoană 
engleză a fost încer
cuită de arabii răscu
lat! în regiunea Ras- 
Sakane, unde au fost 
făcuți ■ prizonieri alti 
150 de soldați și ofi
țeri ' englezi.

întorsătura gravă 
luată de luptele din

protectoratul Aden pentru colonialiști, care 
n-au mai fost In stare să înăbușe răscoala 
cu ajutorul forțelor de care dispuneau in 
această regiune, i-a determinat să ia mă
suri in acest sens. Astfel, dură cum anun
ță agenția „Reuter", pentru înăbușirea răs
coalei a fost trimis, din partea de vest a 
protectoratului Aden, un detașament special, 
din zona Canalului de Suez, au fost aduse 
și continuă să sosească, întăriri pentru for
țele militare engleze staționate în Aden iar 
din Cipru au venit cîteva escadrile de avi 
oane militare, dintre care unele cu reacție.

Pregătirile guvernului englez 
în vederea conferinței de la Geneva

LONDRA 15 (Agerpres). — La Londra au 
luat sfîrșit pregătirile oficiale în vederea 
conferinței de la Geneva. In legătură cu 
aceasta, primul ministru Anthony Eden a 
prezidat ultima ședință de cabinet înainte de 
plecarea sa la Geneva, care va avea loc sîm- 
bătă. Cea mai mare parte a acestei ședințe 
a fost consacrată, după cum precizează agen
ția France Presse conferinței de la Geneva.

La 14 iulie, ministrul britanic al Afaceri
lor Externe, Atac Millan a plecat la Paris 
spre a participa la conferința miniștrilor A- 
facerilor Externe ai celor trei puteri occiden
tale care are loc înainte de conferința de la 
Geneva. Înainte de plecare Mac Millan a de 
clarat ziariștilor că conferința șefilor guver
nelor celor patru puteri care începe săptămî- 
na viitoare va inaugura „o nouă fază în di
plomație". El a adăugat că această conferință 
la cel mai inait nivel trebuie să consiituie 
începutul „unei noi serii de tratative prin 
care se va ajunge cu răbdare la so’uțiile do
rite. una cîte una"

Mac Millan a adăugat apoi că nu trebuie 
să se aștepte în cîteva zile „soluții pentru 
probleme vaste".

La sosirea sa la Paris, Mac Millan, în de
clarațiile făcute a spus următoarele: „sîn
tem la începutul* unei lungi călătorii și tre
buie să o considerăm cu speranță și opti
mism, dar și cu prudentă. Vom trebui să pu
nem bazele care să pregătească o conferință 
care va duce în cele din urmă la pace și 
securitate". ’

★
LONDRA 15 (Agerpres). — Agențiile de 

presă anunță că în ședința din 14 iulie a 
Camerei Comunelor, deputatul laburist Ar
thur Henderson a cerut primului ministru 
Eden, ca la apropiata conferință de la Ge
neva să expună principalele țeluri ale po
liticii guvernului englez.

Henderson a întrebat: „Veți explica 
d-voastră oare participanților la conferință 
că întregul popor englez sprijină ideea co
existenței pașnice și că este gata să joace pe 
deplin rolul ce-i revine în crearea condițiilor 
care vor duce la înlăturarea războiului”?

Eden a răspuns că scopul guvernului en
glez precum și al guvernelor Statelor Unite 
și Franței sînt expuse în no'a trimisă de a- 
ceste puteri guvernului Uniunii Sovietice la 
10 mai.

Armament american 
destinat înarmării 

Germaniei occidentale
BONN 15 (Agerpres). — La 13 iulie can

celarul Adenauer împreună cu miniștrii Afa
cerilor Externe, Apărării, Economiei și Finan
țelor, au discutat cu James Conant, ambasa
dorul S.U.A. la Bonn și experți militari și 
economici americani chestiunea aplicării aju
torului militar acordat de S.U.A. Germaniei 
occidentale.

La terminarea discuțiilor a fost dat publi
cității un comunicat oficial. In comunicat se 
precizează că problema ajutorului american 
către Germania occidentală „va fi examinată 
sub toate aspectele de specialiști americani".

In cîteva rînduri
• La 14 iulie, tribunalul militar din Var

șovia a pronunfat sentința în procesul unui 
grup de spioni ai serviciului de spionaj a- 
merican și britanic. Tribunalul a condamnat 
la moarte pe Napoleon Robert Idzikowski 
și Wieslaw Idzikowski, la închisoare pe via
tă pe Adam Stempien, la nouă ani închi
soare pe Wieșlawa Idzikowska și Sabina 
Kozera și la șapte ani închisoare pe Jozef 
Kasprzyk. (P.A.P.).

9 Șapte deputaji, din Bundestag care au 
demisionat din partidu' refugialilor au con
stituit un grup dizident. Din acest grup fac 
parte cei doi foști miniștri din guvernul de 
la Bonn, Oberlaender și Kraft, precum și 
Horst Hoosier, fost președinte al grupului 
parlamentar al partidului refugiafilor.

(Prance Presse)
• La 14 iulie senatul american a adoptat 

un proiect de lege menit să sporească pînă 
în 1960 numărul rezervelor forjelor armate 
americane „gata de luptă" la 2.900.000 oa
meni de la 800.000 cili numără în prezent.

(Agerpres)

Proporțiile ce le-a 
luat răscoala au deter
minat chiar sosirea, a- 
cum cîteva zile, de pe 
insula Cipru la Aden, 
a generalului Keight- 
ley, comandantul su
prem al forțelor teres

tre engleze în Orientul Mijlociu și a mare
șalului de aviație Pally care — conform a- 
genției „France Presse" — intenționează 
„să studieze problema securității acestei re
giuni".

Deși s-au depus deosebite străduințe pen
tru a ascunde opiniei publice mondiale e- 
venimentele din protectoratul Aden, acestea 
au devenit notorii, punind într-o lumină 
cît se poate de nefavorabilă pe organiza
torii represiunilor sîngeroase din sudul Pe
ninsulei Arabe. Pentru a contracara gravi
tatea faptelor, presa engleză a lansat o 
campanie de dezinformare a opiniei publi
ce, încercînd ca prin informații false să dea 
vina turburărilor din protectoratul Aden a- 
supra... Yemenului care, chipurile, ar fi „in
stigat" la revoltă triburile beduine și le-ar 
fi livrat arme. Ața albă cu care au fost cu
sute aceste ticluiri devine cu atît mai evi
dentă cu cit e bine știut că răscoala din 
protectoratul Aden a izbucnit nu în regiu
nea limitrofă a protectoratului cu Yemenul, 
ci în aceea centrală, ce se află la o apre
ciabilă distanță de frontiera yemenită.

Aceste acuzații provoacă, după cum e și 
firesc, proteste in rîndurile cercurilor ofi
ciale ale Yemenului. Agențiile de presă ame
ricane relatează de altfel că la 13 iulie în
sărcinatul cu afaceri al Yemenului la Cairo. 
Al Kadi Ismail El Jerafî, a făcut reprezentam 
ților presei o declarație în care acuză autori
tățile engleze că au provocat starea de încor
dare în rîndul triburilor arabe de sub tute
la lor, pentru a se amesteca în treburile lor 
interne și a putea exercita asupra lor un con
trol total, prin numirea unor consilieri mi
litari britanici pe lîngă sultanate. Colonia
liștii britanici urmăresc totodată să provoa
ce furburări în apropiere de frontiera cil 
Yemen spre a putea pune mina pe bogatele 
zăcăminte petrolifere din această regiune 
de sud a țării.

Este limpede că răscoala triburilor arabe 
din protectoratul Aden îngrijorează pro
fund cercurile politice de la Londra, cu atît 
mai mult cu cît Adenul nu este singura co
lonie britanică in care mișcarea de elibe
rare națională este în creștere.

A. STANC1U

Declarația guvernului R. P. Bulgaria 
în legătura cu conferința de la Geneva

SOFIA 15 (Agerpres). — Agenția telegra
fică bulgară transmite următoarea declara
ție a guvernului R. P. Bu garia în legătură 
cu conferința șefilor guvernelor U.R.S.S., 
S.U.A., Angliei și Franței, convocată la Ge
neva pentru data de 18 iulie 1955:

Guvernul Republicii Populare Bulgaria și 
poporul bulgar iubitor de pace salută confe
rința șefilor guvernelor Uniunii Sovietice, 
S.U.A., Angliei și Franței, convocată la Ge
neva pentru data de 18 iulie 1955 și își ex
primă dorința sinceră ca această conferință 
să se desfășoare într-o atmosferă care să 
permită stabilirea încrederii reciproce și 
să ducă la obținerea unor rezultate pozitive 
în vederea slăbirii treptate a încordării in 
situația internațională.

O serie întreagă de evenimente petrecu'e 
în ultimul timp — și anume conferința de 
la Bandung a țărilor Asiei și Africii, Trata
tul de stat cu Austria, propunerea guvernului 
sovietic în problemele reducerii armamente
lor, interzicerii armelor atomice și înlăturării 
primejdiei unui nou război, îmbunătățirea re
lațiilor dintre U.R.S.S. și Iugoslavia, propune
rea de a se stabili relații diplomatice și co
merciale între U.R.S.S. și Republica Fede
rală Germană, declarația comună a preșe
dintelui Consiliului de Miniștri al Uniunii 
Sovietice, N. A. Bulganin, și a primului mi
nistru al Indiei, Jawaharlal Nehru — creează 
condiții favorabile care permit să se pună 
capăt „războiului rece", să se obțină slă
birea încordării internaționale și regle
mentarea treptată, pe calea tratativelor paș
nice, a problemelor încă nerezolvate, în in
teresele coexistenței pașnice a statelor, indi
ferent de deosebirile în orînduirea lor social- 
politică. Popoarele din lumea întreagă salută 
și sprijină cu speranță eforturile întreprinse 
în vederea asigurării și consolidării păcii în 
lumea întreagă și a evitării războiului cu 
toate distrugerile și suferințele sale.

Animat de dorința de a-și aduce aportul 
său la cauza nobi’ă a păcii, guvernul Re
publicii Populare Bulgaria, îndeplinind vo
ința poporului său, sprijină și ia el însuși 
măsuri îndreptate spre destinderea încordării 
în situația internațională, spre soluționarea 
pe calea tratativelor a problemelor interna
ționale litigioase și nerezolvate, spre con
solidarea păcii în Balcani și în lumea în
treagă. El este călăuzit în mod permanent în 
politica sa de principiul coexistenței pașnice, 
posibilă între țări cu orînduiri sociale și de 
stat diferite.

Guvernul Republicii Populare Bulgaria a 
salutat cu deosebită satisfacție tratativele de 
la Belgrad dintre conducătorii sovietici și 
iugoslavi. Ferm convins de justețea ei, gu

Intensă activitate diplomatică la Paris 
în preajma conferinței de la Geneva

PARIS 15 (Agerpres). — Ziarele și 
agențiile de presă occidentale relatea
ză că Parisul a devenit zilele acestea 
centrul unei intense activități diplomatice 
ale puterilor occidentale in vederea confe
rinței de la Geneva a șefilor guvernelor 
ce.or patru puteri. La 15 iulie s-au întrunit 
la Paris miniștrii de externe ai S.U.A., An
gliei și Franței, pentru a stabili un punct 
de vedere comun în vederea conferinței de 
la Geneva pe baza raportului experților ce
lor trei puteri occidentale întruniți timp de 
o săptămînă la Paris. Tot la 15 iulie a avut 
loc conferința la care au participat primul 
ministru francez, Edgar Faure, secretarul 
<le stat al S.U.A., J. F. Dulles, ministrul de 
externe al Franței, Antoine Pinay și minis
trul de externe al Angliei, McMillan. De a- 

Declarația
PARIS 15 (Agerpres). — Agenția France 

Presse relatează că la sfîrșitul conferinței 
din 15 iulie a celor trei miniștri de externe 
occidentali, ministrul de externe al Franței, 
Antoine Pinay, a făcut o declarație repre
zentanților presei. „Faptul că oameni care 
timp de zece ani s-au lansat într un soi de 
război rece, într-o întrecere în cursa înar
mărilor moderne și nucleare, au consimțit 
să se întrunească in jurul unei mese pen.ru 
a discuta probleme care îngrijorează întrea-

I n f o r
La invitația comitetului femeilor democrate 

din R.P.R., vineri după amiază au sosit în 
Capitală mai muie delegații de femei din di
ferite țări, care au participat la congresul 
Mondial al Mamelor de la Lausanne.

Din delegații fac parte : Maria Benhamon, 
gospodină (Alger), Isaina de Weis, gospodi
nă, membră în conducerea Consiliului Copi
lului, Pilar de Dominghez, profesoară, preșe
dinta asociației profesorilor din Santa Fe, 
Estella de Cohan, infirmieră, Maria Garcia 
Maure, țărancă, Cecilia de Bianchini, gos
podină, și Edit Naftal de Heler, comerciantă 
(Argentina), Carminda Vieira Havez, avoca
tă și ziaristă, și Elsa Pereira Cezar, gospo
dină (Brazilia), Ana Vargas Barrera, moașă.

S P E C T
TEATRE : Ansamblul de Estradă al R.P.R. 

(calea Victoriei 174) 20,00 : Cer cuvînt-ul I : 
Ansamblul de Estradă al R.P.R. (grădina 
Boema — str. C. A. Rosetti 6) 20,00 : Visele 
se împlinesc ; Teatrul Evreesc de Stat (gră
dina de vară — str. Mircea Vodă nr. 5) 20,00: 
Bolnavul închipuit ; Parcul de Cultură și 
Odihnă „I. V. Stalin" — Teatrul de . Vară — 
20,00: Ansamblul de cîntece și dansuri al 
sfatului popular al Capitale: ; Echipa artiști- 
ră a C.C.A. (grădina Victoria — calea Vie- 
tortei 117-119) 20,00: Din toată inima: 
Țăndărică (grădina de vară — str. Doamnei 
nr. 27) 20,30: Umor pe sfori ; Circul de 
Stat 20.00: Primăvara la circ.

CINEMATOGRAFE : Patria, București,
Grădina Progres, înfrățirea intre Popoare, 
T. Vladimirescu, Gli. Doja, Tineretului 
Inamicul public nr. 1 ; Republica, I. C. Erimu: 
O sărutare furată : Magheru: Prietenul meu 
Fabian : Filimon Sirbu. Elena Pavel. 24 Au
gust: Dubla Lotte: Maxim Gorki: ...Ș<i Iile 
face spori ; Aqu.a-riu : Bun venit... Eliza ; 
Mică reprezentație; Timpuri h'oi: Sârbă o 
rirea zilei de I Mai 1955 la Moscova : Pio- 
n-teria nr. 4/1955: Știința șl tehnica 58/1955; 
Muzicanții din Brcma ; Lumina. Rahova: 
Boul din Knlm ; Al. Popov. Donca Simo: 
Aventurile d-iui Pickwick : 8 Martie • Capete 
de cîini ; V. Roaită : Imblînz-itoarea de tigri; 
Cultural : Chemarea destinului : Unirea, N. 
Bălcescu: Umberto D. ; C. David: Un om

„LOTO-C
La tragerea „Loto-Central** din 15 iulie a.c. 

numere :
75 80 76 68

Premiul general pe țară este de 1.789.946

vernul R.P. Bulgaria sprijină intru toiul 
dec arația de la Belgrad, semnată de pre- 
ședin.ele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., 
N. A. Bulganin, și de președintele R.P.F. Iu
goslavia, losip Broz Tito. Guvernul Repu
blicii Populare Bulgaria, sprijinit de între
gul popor bulgar, va face tot ce-i stă în pu
tință pentru întărirea relațiilor de prietenie 
cu Republica Populară Federativă Iugosla
via.

Guvernul bulgar a întreprins și continuă să 
întreprindă demersuri pașnice în vederea 
stabi irii unor bune relații și cu vecinii săi 
din sud — Grecia și Turcia. El este con
vins că astfel de relații, prezintă un ln'eres 
reciproc și duc la consolidarea păcii în Bal
cani. Guvernul bulgar crede și speră că de
mersurile sale pașnice întimpină o atitudine 
corespunzătoare și din partea Greciei și Tur
ciei și vor avea ca rezultat întărirea păcii în 
Balcani, în care sînt interesate toate popoa- 
re'e balcanice.

Poporul bulgar dorește să trăiască și să 
construiască in pace, să consolideze colabo
rarea sa cu toate popoarele iubitoare de 
pace. El este în mod vital interesat în regle
mentarea problemei germane pe o bază paș
nică și democrată, în crearea unui slstei# de 
securitate colectivă în Europa, în reducerea 
armamentelor, în interzicerea armei atomice 
și asigurarea unei păci trainice în lumea 
întreagă.

Animată de dorința de a lărgi colaborarea 
între popoare. Republica Populară Bulgaria 
la parte tot mai activă la viața internațio
nală politică, economică și culturală.

Republica Popu’ară Bulgaria, care a spri
jinit întotdeauna și fără rezerve principiile 
enunțate în Carta Organizației Națiunilor 
Unite satisface întru totul condițiile cerute 
pentru a fi membră a acestei organizații și 
își exprimă încă odată convingerea că drep
tul ei incontestabil de a fi membră a aces
tei organizații va fi, în cele din urmă. în
făptuit.

Guvernul Republicii Populare Bulgaria șî 
întregul popor bulgar își exprimă speranța 
că șefii guvernelor celor patru mari puteri 
care se vor întruni la Geneva vor manifesta 
bunăvoință și vor da dovadă de o înțelegere 
realistă a situației internaționale, spre a se 
putea ajunge la un acord necesar pentru a 
se pune capăt „războiului rece", a se angaja 
pe calea tratativelor, a se stabili încrederea 
între state — condiție indispensabilă pentru 
slăbirea continuă a încordării în situația in
ternațională, pentru coexistenta pașn’că a 
statelor și a popoarelor lumii, indiferent de 
sistemul lor social-politic intern, de formele 
de guvernămînt, de modul lor de viață.

semenea, în după amiaza zilei de 15 iulie 
a fost anunțată o ședință a Consiliului 
Uniunii Europei Occidentale, care va fi ur
mată ia 16 iulie de o ședință a Consiliului 
Uniunii Atlanticului de nord (NATO).

S-a anunțat de asemenea că la 17 iulie, 
în preziua deschiderii conferinței de la Ge
neva, va avea loc la Geneva o conferință 
a șefilor de guverne ai celor trei puteri oc
cidentale, la care vor participa și miniștrii 
de externe respectivi.

Din comentariile presei reiese că între 
cele trei puteri occidentale există di
vergențe într-o serie de probleme și- de 
aceia, principalul scop al tratativelor de la 
15 iulie a fost realizarea unui acord asupra 
„acțiunilor comune" ale puterilor occiden
tale la Geneva.

lui Pinay
ga lume, a declarat Pinay, este deja un 
imens succes".

Răspunzînd la întrebarea unui ziarist, dacă 
este optimist în ceea ce privește șansele de 
succes ale conferinței de ia Geneva, Antoine 
Pinay, a spus: „Este imposibil ca aceasta să 
nu dea nici un rezultat. Cînd vor fi date 
celor patru miniștri de externe, care au mai 
reușit să găsească soluții pașnice ale pro
blemelor elemente pen ru discuție, aceasta 
va însemna foarte mult".

mâții
și Cecilia Adriana Hidalgo, gospodină (Chi
le), Ghita Gose, profesoară, și Sabita Bose. 
gospodină (India), Gladys Smiths, gospodi
nă, membră in conducerea organizației de 
femei (Uniunea Sud Africană).

*
Vineri dimineața s-au înapoiat în Capita* 

lă, venind de la Moscova, academicienii Ho- 
ria Hulubei, directorul Insiiiulul-ui de fizică al 
Academiei R.P.R. și $erban Țițeica, director 
de secție în institut, care au luat oarte la se
siunea Academiei de științe a U.R.S.S., con
sacrată problemelor folosirii pașnice a ener
giei atomice.

(Agerpres)

A C O L E
teribili: Al. Sahia: Vînătoru<l de mare; Fla
căra: 2x2 = citeodată 5; Arta, Munca: MI-'- 
năstirea din Parma: Miorifa: Agenml nr. J3; 
Moșilor : Neamul Jurbinilor ; llie Pintilie .’ 
Insula misterelo. ; Popular : Campionul lumii 
(matineu: Cei 13): M. Eminescu: Moștenire 
însingurată : I Mai: Cei trei mușchetari;' 
Volga : Conștiința ; 8 Mai: Dama cu ca
melii ; Libertății: Fridolin ; Gh. Coșbuc: 
Mandv; Aurel Vlaicu: Fiul pădurarului.

Timpul probabil
(Buletinul Institutului Meteorologic Central)

In București: pentru următoarele trei zile:- 
Vreme în general frumoasă, cu cerul schim
bător. mai mult senin noaptea și dimineața 
și ușor noros după amiază. Către sfîrșitul 
Intervalului condițiile atmosferice sînt favo
rabile averselor de ploaie. Vînt slab. Tempe
ratura în creștere.

In fără pentru următoarele 3 zile : Vremea 
rămîne în general frumoasă și caldă în ju
mătatea de noid-est a țării și schimbătoare 
in sud-vest. Cer senin noaptea și d'mineaia 
și cu înourări trecătoare, după amiază, cînd 
vor cădea averse însoțite de descărcări elec
trice în -partea de sud-vest a țării șl fn re
giunea de munte. Vintul v-a sufla slab din 
sectorul estic Temperatura fn creștere, 
noaptea va fi cuprinsă între 15-19 grade, iar 
ziua între 26-33 grade.

ENT RAL“
au fost extrase din urnă următoarele nouă

4 74 62 15 63
lei.
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